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ČESKO V ROCE 2016
Odhalili jsme jedinou zprávu,

kterou vám můžeme garantovat

Brněnští
vědci vynalezli
lék na lenost
Vědci z Brna podle zj ištění
naší redakce vynalezli účinný
lék na hojně rozšířenou psy-
chickou nemoc, která spočívá
v odsouvání nepříjemných po-
vinností na později, takzvanou
prokrastinaci. Se zveřejněním
svého objevu ale zatím čekají.
„Výsledek výzkumu představí-
me do konce roku, ale možná
až příští rok, nechceme hlavně
nic uspěchat,“ sdělil profesor
Václav Odkládal.

Bruce Willis
v českém
seriálu
Americký herec Bruce Willis
uvažuje, zda vzít roli primáře
Kaderky v chystané nové sé-
rii seriálu Nemocnice na kraji
města. Slavný herec by tím vy-
slyšel doporučení svých kolegů
z Česka. „Vaši herci mi popsali,
jak silnou postavou doktor So-
va byl. Je to velká výzva pokusit
se na něj jako primář Kaderka
navázat,“ říká Willis.

STÁT SE MŮŽE COKOLIV,
CENA ELEKTŘINY ALE MŮŽE

JEN KLESAT

KOMERČNÍ PREZENTACE

Na podzim roku 2014 nabídl ČEZ stávajícím i novým zákazníkům nízkou cenu
elektřiny, navíc s jistotou, že cena může jít v dalších letech jen dolů.
Čechům, kteří si sjednali ČEZ GARANT, už dva roky klesají výdaje na silovou elektřinu v porovnání s ostatními náklady
na domácnost. Elektřinu dostali za příznivější cenu a navíc s garancí, že jimmůže jenom zlevňovat. ČEZ GARANT se tak ukázal jako
výhodný pro všechny zákazníky.
„Jak vyplývá už ze samotného názvu ČEZ GARANT, chtěli jsme zákazníkům zaručit, že s tímto produktem nemohou prodělat.
Nabídli jsme jim nižší cenu elektřiny a k tomu navíc jistotu dalšího zlevnění, pokud v období následujících dvou let ceny silové
elektřiny poklesnou pod garantovanou úroveň,“ uvedl mluvčí Skupiny ČEZ Ladislav Kříž.
Tehdy se jednalo o vskutku revoluční nabídku, kterou kromě českých domácností mohli využít i malí podnikatelé. Snížili tím
své výdaje na elektřinu a získali nad nimi mnohem větší kontrolu. Lidé si před dvěma lety mohli sjednat ČEZ GARANT buď
v zákaznických centrech ČEZ, na zákaznické lince 840 840 840, přes aplikaci ČEZ ON-LINE nebo na webových stránkách www.cez.cz.



GARANTUJEME, ŽE CENA ELEKTŘINY
MŮŽE JEN KLESAT

ČEZ GARANT VÁM DÁ NA 2 ROKY JISTOTU,
ŽE CENA SILOVÉ ELEKTŘINY MŮŽE JÍT JEN DOLŮ

Kdyby šla kila stejně snadno dolů jako cena elektřiny s novým
produktem ČEZ GARANT. S ním získáte levnější silovou elektřinu
a k tomu 2 roky jistotu, že její cena může zase jenom klesat.
Když bude silová elektřina zdražovat, produkt ČEZ GARANT
se ani nehne. Zato ale zlevní, když ceny klesnou. Máme pro vás
férové produkty, protože vaše energie je na prvním místě.

Přesvědčte se na www.cez.cz/garant.
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Erotická
pohádka
míří do Brna
Už příští týden se koná fes-
tival krátkých filmů Brněn-
ská šestnáctka, je to jeho
55. ročník. STRANA 17Nový film Andělé všedního dne režisérky Alice Nellis jde do kin už zítra. PROFIMEDIA.CZ

Hledá se
nový hlas
do tramvají
Umíte říct: Vyzýváme cestu-
jící se psem bez náhubku,
aby vystoupili? Přihlaste se
do soutěže. STRANA 13

20
Veverské Knínice 2

21

inzerce

www.olympia-centrum.cz
/ olympiabrno

inzerce

Posvítí
si na
lékaře
Jako u řidičů. Starší doktoři nově půjdou
na ověření zdravotní způsobilosti STRANA 2
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Češi se stále více děsí eboly,
která v zemích naší zeměpis-
né polohy nemá podmínky
pro šíření. Naopak infekce,
o kterých se zdaleka tolik ne-
mluví, mají u nás významněj-
ší socioekonomický dopad.
Virový zánět jater C čeští lé-

kaři ročně zjistí u několika
stovek pacientů. Přičemž
řada lidí ani o svém onemoc-
nění neví. Infekce nemusí
mít desítky let žádné přízna-
ky a potíže vzniknou, teprve
až když jsou játra narušena.
Česká populace se však

více než žloutenky bojí exo-
tické eboly, která má rychlý
nástup a vysokou úmrtnost.

„Céčko není populární, proto-
že je to pomalá infekce a od
nákazy do projevu nemoci
může uplynout 20 i více let
a zhruba 30 let do rozvoje ra-
koviny jater,“ vysvětlil pro
ČTK odborník na léčení hepa-
titidy C Petr Urbánek.
Češi se před řadou infek-

čních onemocnění mohou
bránit. Proti hepatitidě B jsou
děti v Česku chráněny očko-
váním v rámci hexavakcíny,
proti typu A je mohou rodiče
také dát očkovat. Proti „céč-
ku“ očkování není. MAH

Některé problémy
s doktory se mož-
ná podaří vyřešit.

Doktorovi svěříte dítě a vrátí
vám ho v ještě horším stavu.
Jiný je zase tak opilý, že sotva
stojí na nohou. Některé přípa-
dy z nemocnic (viz box) veřej-
nost šokovaly. Deník Metro
proto zjišťoval, jak – a zda vů-
bec – jim lze do budoucna
předcházet.

Zřejmě nic se nezmění
u případů typu heparinový
vrah nebo nedávno sestra
Smrt. Za aplikaci léku pacien-
tovi je totiž vždy odpovědný
ten, kdo ho podá. To může
být doktor, sestra nebo zdra-
votní asistentka s osvědče-
ním. A bude-li podle hlavní
sestry ČRAleny Šmídové něja-
ký zdravotnický pracovník
chtít pacienta úmyslně poško-
dit, nic mu v tom nezabrání.
„Jedná se pak o individuální
selhání jedince,“ vysvětluje
Šmídová.

Aby lékaři neordinovali
opilí, to má zase ohlídat je-
jich zaměstnavatel. Podle
šéfa České lékařské komory
je problém v tom, že takový
lékař nemůže být postaven
mimo službu do doby, než se
případ řádně prošetří. Lékař
– třeba i notorický opilec –

tak může ordinovat dál, než
o jeho osudu rozhodne soud
nebo orgány komory. „Snaží-
me se prosadit takovou změ-
nu zákona o lékařské komo-
ře, která by nám dala mož-
nost takové lékaře s okamži-
tou platností postavit mimo
službu do doby pravomocné-
ho vyřešení případu,“ uvedl
Milan Kubek.
Svítá naděje, že by se lépe

ověřovalo, zda jsou lékaři vů-
bec ještě způsobilí vykonávat
svou profesi. Podle náměstka
ministra zdravotnictví Josefa
Vymazala se pracuje na změ-
ně specializačního vzděláva-
ní lékařů, ve kterém se počítá
mimo jiné s tím, že by lékaři
či farmaceuti – podobně jako
řidiči – absolvovali po překro-
čení určitého věku ověření
zdravotní způsobilosti. Dnes
se jejich způsobilost ověřuje
před zahájením výkonu povo-
lání či pokud činnost přeruši-
li na déle než tři roky.

TOMÁŠ
BELICA
tomas.belica@metro.cz

Hrozba špitál

Některé příběhy z nemocnic
z poslední doby jsou jak
z mizerného hororu.

● Neléčil, mučil – primář dět-
ského oddělení Klatovské
nemocnice v letech
2012–2013 údajně neade-
kvátními zákroky týral dět-
ské pacienty, některé přípa-
dy málem skončily smrtí.
Ukázalo se, že trpí vážnou
duševní chorobou, což své-
mu novému zaměstnavateli
v Rakovníku zatajil. Kvůli ne-
příčetnosti není stíhán.

● Sestra Smrt – ošetřovatelka
z rumburské nemocnice je
obviněna ze zabití pacient-
ky, které přímo do žíly pích-
la látku s obsahem draslíku.
Policie prošetřuje více podiv-
ných případů úmrtí za dobu,
co žena v nemocnici působi-
la. Mluví se o tom, že prová-
děla eutanazii.

● Doktor Alkáč – případy, kdy
byl lékař nebo zdravotník
opilý, se objevují s téměř
železnou pravidelností.

Ebola. Bojíme se jí, rakovina
či žloutenka není populární

Citát

Nyní je problematika
přezkoumání zdravot-
ní způsobilosti lékaře
plně v odpovědnosti
zaměstnavatele.
JOSEF VYMAZAL
NÁMĚSTEK MINISTRA

Viry v těle

900
Zhruba u tolika lidí zjistí
ročně čeští lékaři virový
zánět jater C, přičemž podle
odhadu je nových nákaz až
třikrát více. Virus hepatitidy
C v krvi má v Česku možná
50 tisíc lidí.

V Brně se loučili s koalicí
Happening aktivistů nazvaný Rozloučení s koalicí se usku-
tečnil včera na brněnské radnici během zasedání Zastupi-
telstva města Brna. Aktivisté „děkovali“ politikům za
ČSSD a ODS, kteří vedli město a podle nich „zamáznuli“
třeba referendum o nádraží a další kauzy. ČTK

Starší lékaře asi čekají
opakované prohlídky

Zprávy krátce

To se podaří
najít jednou za
10 let
V jeskyni Býčí skála
v Moravském krasu obje-
vili speleologové stomet-
rovou chodbu bohatě
zdobenou krápníky. Do-
stala název Kočárová,
jsou v ní dvě propasti
a zakončena je prostor-
ným dómem širokým
sedm a dlouhým 20 met-
rů. Podle odborníků je
to zcela mimořádný ob-
jev, který se v ČR podaří
jednou za deset let.

Zatajil svatbu,
dostal statisíce
Možná by se sňatkem
i veřejně pochlubil, ale
to by přišel o vdovský
důchod. A to se 45leté-
mu muži nechtělo. Jenže
policie se o jeho podvo-
du po letech dozvěděla,
a tak teď někdejšího
vdovce čeká soud. Muž
opět řekl ano na svatbě
v létě roku 2005. Součas-
ně však úřadům sňatek
nenahlásil a bez ostychu
si nechával posílat vdov-
ský důchod. Neoprávně-
ně získal zhruba 400 ti-
síc korun. iDNES.cz

inzerce
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Ceny se v příštím
roce stejně výrazně
měnit nemají.

Jaké nás v příštím roce čekají
účty za elektřinu, to se dozví-
me zřejmě až na přelomu říj-
na a listopadu. Napřed musí
ERÚ ohlásit, jak se změní re-
gulované ceny energií, pak se
přidají i sami dodavatelé.
Nicméně už teď někteří lá-

kají na levnější proud. Napří-
klad ČEZ včera představil pro-
dukt Garant, v jehož rámci
firma slibuje nezvyšovat
ceny silové energie až do za-
čátku roku 2017. Podle analy-
tika portálu Cenyenergie.cz
PetraWoffa však jde jen o jed-
nu zmnoha nabídek, které se
objevují v průběhu roku a jíž
si chtějí dodavatelé pojistit,
aby od nich klient nepřešel
ke konkurenci. „Ovšem vzhle-
demk vývoji na velkoobchod-

ních burzách pravděpodobně
dlouhodobě nezdraží ani
ostatní dodavatelé,“ sdělil
Woff deníku Metro.

Někteří alternativní doda-
vatelé už teď ale tvrdí, že bu-
dou levnější než dominantní
dodavatelé. Přestože ceníky
pro rok 2015 teprve připravu-

jí. „Speciálně se v ceníku také
zaměříme na začínající, malé
a střední podnikatele,“ uvedl
Ladislav Šticha z Centropol
Energy.

TOMÁŠ
BELICA
tomas.belica@metro.cz

Úvěrové podvody

Chvalovský měl dostat 10 let
za podvody z konce 90. let.
Spolu s dalšími lidmi způsobil
Komerční bance škodu
1,5 miliardy.

● Soud v červnu 2011 uložil
Chvalovskému desetiletý
trest vězení. Pak se ale celý
případ táhl na různých soud-
ních odvoláních, až vše roz-
hodla Klausova milost.

Dopad na ceny

Důležité pro cenotvorbu do-
davatelů budou ceny za pře-
pravu energií, jež má teprve
zveřejnit národní regulátor.

● Záležet bude také na vývoji
kurzu koruny k euru, za něž
se nakupují komodity na
energetických burzách.

● Koruna oslabuje poté, co
Česká národní banka ohlási-
la prodloužení devizových
intervencí až do roku 2016.

● Slabá koruna by však mohla
s cenami zahýbat.

Někdejší boss českého fotba-
lu František Chvalovský do-
stane zpět peníze a nemovi-
tosti v řádu milionů korun.
Včera o tom rozhodl Městský
soud v Praze. Stát majetek
Chvalovskému obstavil v sou-
vislosti s obviněním ze stami-
lionových úvěrových podvo-
dů, trestní stíhání však loni
zastavila amnestie. Původně
měl majetek propadnout stá-
tu, nyní advokáti doufají, že
miliony poputují na účty věři-
telů. iDNES.cz

Citát

Současná situace na
trhu zaručuje v příštím
roce stagnaci, případ-
ně mírný pokles cen.
ALŽBĚTA ŠŤASTNÁ, BOHEMIA ENERGY

Barevný chodník za tři dny
Před praktickou školou na Dukle v Pardubicích mají barev-
ný chodník. Společně s dětmi ho pomaloval bangladéšský
umělec Ruhul Amin Kadžol. Barevný obraz plný veselých
postaviček, zvířat i vzorů namaloval za tři dny. Proměňo-
vat chodníky začal výtvarník před 20 lety a jeho díla vznik-
la na řadě míst v Evropě, Asii i Americe. ČTK

Upište se a máte
levnější elektřinu

Krátce

Měl v domě
mrtvolu
Kuši a možná i šroubo-
vák použil vrah, který
před 20 lety v Marián-
ských Lázních zabil
Zdeňka L. a jeho tělo
ukryl pod betonem ve
sklepě. Takový závěr pa-
tologů zazněl u soudu
v Plzni, který případ pro-
jednává. Obžalovaným
je Jan Polák, u nějž
v domě se mrtvola našla,
on ale vinu rezolutně od-
mítá. iDNES.cz

Chvalovský. Boss dostal
zpět svoje miliony

Za včasné splácení naší půjčky Vás vyznamenáme
vrácením splátek!
Čím víc splátek řádně splatíte, tím víc Vám jich pošleme zpět.

Zavolejte si zdarma o telefonní půjčku na nonstop linku 800 700 059
Počet vrácených splátek je závislý na délce splácení úvěru. Při výši úvěru 100 000 Kč, výši splátky 1 899 Kč, počtu měsíčních splátek 84 a lhůtě splatnosti 15. 10. 2021 je úrok 14,36 % p. a., RPSN 15,4 %, celková částka splatná spotřebitelem 159 516 Kč.
Splátka neobsahuje poplatky za volitelné doplňkové služby. Uvedené hodnoty jsou spočítány při datu poskytnutí 15. 10. 2014 a se splatností dalších splátek vždy k 15. dni v měsíci počínaje 15. 11. 2014. Každá žádost o úvěr je posuzována individuálně
a může se od prezentované lišit. Nejedná se o nabídku či veřejnou nabídku a platí při splnění podmínek Home Credit a. s. Při schvalování úvěru může být využito dotazování se do úvěrových registrů SOLUS a Nebankovního
registru klientských informací. Počet vrácených splátek je závislý na délce splácení. Více informací, včetně informací o registrech najdete na www.solus.cz, www.cncb.cz a www.HomeCredit.cz.

Půjčte si například 100 000 Kč za 1899 Kč měsíčně a 21 splátek Vám vrátíme.

Za včasné splácení naší půjčky Vás vyznamenáme

Půjčte te Vá át

až
21 splátek

zpět

inzerce
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Na 10 let do vězení poslal
soud Jaroslava Dobeše, zná-
mého jako guru Jára nebo
Óm nadsamec. Podle obžalo-
by sexuálně zneužíval stu-
dentky ezoterické školy Poet-
rie, kterou založil. Jeho spolu-
pracovnice Barbora Plášková
má strávit ve vězení devět
a půl roku. Oba se skrývají
v cizině. Dobeš prý používal
metodu „odháčkování“, kdy
dívkám sliboval, že je zbaví
sexuálních háčků – díky sexu
s ním. Ženy navíc škole plati-
ly – mnohdy přes sto tisíc ko-
run. iDNES.cz

Na radnici vMariánských Láz-
ních bylo možné získat řidi-
čák během chvíle. Jak vyplý-
vá z obžaloby, za žadatele
tam vyplňoval testy tehdejší
zkušební komisař a trvalo
mu to v průměru deset mi-
nut. Mezi těmi, kteří získali
řidičák neoprávněně, jsou
i herci Jan Dolanský a David
Matásek. iDNES.cz

Řidičák. Za
deset minut

Dostal od přátel
různé dary.

Za prezidentem Milošem Ze-
manem dnes do Míčovny na
Pražském hradě přišly desít-
ky gratulantů. Chtějí mu po-
přát k jeho 70. narozeninám,
které oslavil na konci září.
Zemanovi jako dárky při-

nesli lahve alkoholu, obrazy,
dort s figurkou prezidenta
v nafukovacím člunu nebo
křeslo.
Zeman už narozeniny osla-

vil na zámku v Lánech s nej-
bližšími přáteli a spolupra-
covníky. Ve čtvrtek pak na
Hradě povečeřel s nejvyššími
ústavními činiteli včetně pre-
miéra Bohuslava Sobotky
a také se svým předchůdcem
Václavem Klausem. Podle
hradníhomluvčího Jiřího Ov-
čáčka bylo zájemců, kteří
chtěli prezidentovi poblaho-
přát, mnohem více. Kvůli na-

bitému programu ale nebylo
možné, aby je Zeman přijí-
mal odděleně. Uspořádal pro-
to neformální setkání.
Mezi gratulanty bylo něko-

lik bývalýchministrů vlády Ji-
řího Rusnoka, policejní prezi-
dent Tomáš Tuhý nebominis-
tr školství Marcel Chládek
a další politici. iDNES.cz.

Zeman slavil narozeniny
Spousta lidí – politiků, celebrit a přátel – se sjela na Praž-
ský hrad. Konalo se tam další kolo oslav 70. narozenin
Miloše Zemana. Na snímku nahaoře je zpěvák Daniel Hůl-
ka přichází na oslavu s koženým křeslem. MAFRA

Praha žije designem. Přijeďte se podívat na Designblok
Šestnáctý ročník přehlídky užitého umění, nábytku a módy Designblok včera začal v Praze. Na snímku je část přehlídky
umístěná v Open Studiu v historickém domě U Minuty na Staroměstském náměstí. Návštěvníci tu uvidí nejžhavější novin-
ky designu, módy, nábytku a dalšího užitého umění, a to na několika místech města. V Colloredo-Mansfeldském paláci
v Karlově ulici vznikla ve spolupráci se starožitníky instalace nazvaná Byt sběratele, která ukazuje, jak je možné v interié-
ru uvést v soulad biedermeierovský stůl, sochy z 19. století, intarzovanou komodu a obrazy Mikuláše Medka s objekty
současných mladých umělců a ještě mezi všemi těmi předměty bydlet. Designblok potrvá do neděle. ČTK

inzerce

Nadsamec Jára.
Guru za sex
dostal 10 let

Podvod

Rozsáhlý případ podvodně
vydaných řidičských průkazů
začal včera rozplétat soud.

● Šestici obžalovaných
hrozí až deset let odnětí
svobody.

Zeman má
nový ušák

Dárečky

Mezi nejčastějšími dárky byly
lahve s alkoholem.

● Gratulanti také přivezli origi-
nální sud s plzeňským pivem
nebo několik obrazů.

● Zpěvák Daniel Hůlka pak při-
nesl křeslo. Novinářům řekl,
že uvažoval o nákupu houpa-
cího křesla nebo pohodlné-
ho „ušáku“, ve „kterém by si
(Zeman) mohl odpočinout
po náročné práci“. Večerem
provází komorní těleso Hud-
by Hradní stráže.
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Mluví několika jazyky, pora-
dí, vytiskne spojení a nemusí-
te mít drobné. To je nový au-
tomat.
NaHlavnímnádraží a na Le-

tišti Václava Havla jsou nové
automaty na lístky. Zcela
nový typ jízdenkových auto-
matů Pražské integrované do-
pravy toho ale umí mnohem
víc než jenom prodat jízden-
ku, umí i vyhledat konkrétní
dopravní spojení. „Vyhledaná
spojení je možné si od auto-
matu nechat i vytisknout,“ vy-
světluje mluvčí Ropidu Filip
Drápal. V nových automatech
je možné platit nejen mince-
mi, ale také bankovkami
nebo platební kartou, a to
i bezkontaktní.

Novinka zatím nejvíc po-
může tisícům cestujících na
nádraží a na letišti. Ti dříve ze-

jména v nočních hodinách ne-
měli jinou možnost než si jíz-
denku zakoupit za českémin-
ce v klasickém automatu.
„Naší snahou je umožnit co
největší dostupnost jízdních
dokladů, zejména u zahranič-

ních návštěvníků, kteří nema-
jí možnost zakoupit si jízden-
ku pomocí SMS nebo u sebe
nemají drobné v korunách,“
vysvětluje Pavel Procházka ze
společnosti Ropid, která v Pra-
ze organizuje MHD. ROW

Novinkou baletní-
ho souboru Národ-
ního divadla Brno
v nové sezoně je
pohádkový Louská-
ček.

Svěží inscenace přenesená
z Montrealu podle divadelní-
ků udrží v pozornosti i nej-
menší děti a je velkolepě scé-
nicky a kostýmně vypravená.
Bohatou a barevnou scénu
s pohádkovou atmosférou si
dnes prohlédli novináři, pre-
miéra je 10. října. V Montrea-
lu se Louskáček hraje už
50 sezon, kanadská verze sla-
vila úspěchy také při svém
prvním evropském uvedení
v Bratislavě. „Je to jeden z nej-
krásnějších Louskáčků na
této planetě,“ řekl noviná-
řům umělecký šéf baletu
Mário Radačovský. Ředitel
Martin Glaser označil insce-
naci za vlajkovou loď nového
repertoáru baletního soubo-
ru.
„Národní divadlo Brno je

třetí zastávkou této produkce
a já jsem hluboce přesvědče-
ný, že ohlas zde bude mini-
málně tak velký jako ve dvou
zmiňovaných městech,“ uve-
dl Radačovský. V budoucnu
možná brněnského Louskáč-
ka zpestří kanadští tanečníci,
ti brněnští by zase rádi zavíta-
li na několik představení do
Kanady. V představení tančí

přední sólisté brněnského
souboru, ale vmenších rolích
a roličkách se objeví také po-
sluchači konzervatoře a děti
z brněnských baletních škol.
Autorem choreografie je

Fernand Nault. Balet Louská-

ček se odehrává o Štědrémve-
čeru.
Diváky zavede nejdříve na

oslavu vánočních svátků a po-
sléze do snu dívky Klárky.
Dívka pod stromeček dosta-
ne hračku Louskáčka, která

se ovšem ve snovém světě
změní v prince.
Naultova verze vznikla

v roce 1964 a od té doby kaž-
dou zimu ožívá v podání Vel-
kého kanadského baletu
v Montrealu. ČTK

V hlavních rolích se představí Klaudia Bittererová a Jan Fousek. ČTK

Chytré automaty. Cestování Prahou
je snazší – teď najdou i spojení

Zprávy krátce

Trolejbus v Brně
přivřel ruku
seniorovi
Řidič trolejbusu skřípl
při odjíždění ze zastávky
na brněnském Mendlově
náměstí ruku seniorovi,
který z vozu nestihl vy-
stoupit. Muž poté upadl
na zem a zranil se. Poli-
cie nyní hledá svědky,
kteří mohli incident vi-
dět. Nehoda se odehrála
29. září o půl osmé ve-
čer.

Obrali starostu
o 12 milionů
Devětatřicetiletý a o rok
mladší muž slibovali sta-
rostovi na Strakonicku,
že mu zúročí peníze. Vý-
sledek? Starosta jim po-
skytl 230 půjček v celko-
vé výši přesahující 12 mi-
lionů korun. Musel pro-
dat i svůj majetek. Muže
zadržela je jihočeská
zásahová jednotka.

Na horách jsou
připraveni
Nová sněžná děla, sedač-
kové lanovky, trať s klo-
penými otáčkami nebo
časomíra pro sjezdaře.
Skiareály v Krkonoších
a Orlických horách inves-
tovaly desítky milionů
a zveřejnily nový ceník.
Ceny skipasů ve Špindle-
rově Mlýně zůstanou
stejné jako loni, jedno-
denní jízdenka pro do-
spělého v hlavní sezoně
bude opět za 750 ko-
run. iDNES.cz

Divadlo v Brně chystá
kanadského Louskáčka

inzerce
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Pět ukrajinských vojáků včera
padlo a dalších 28 utrpělo zra-
nění v potyčkách s proruský-
mi separatisty na východě
Ukrajiny. Celkem od propuk-
nutí bojů zahynula téměř tisí-
covka ukrajinských vojáků.
Oznámil to včera hlavní vojen-
ský prokurátor Anatolij Mati-
os. Sedm zabitých civilistů na-
opak ohlásily úřady v hlav-
ních povstaleckých baštách, v
Doněcku a Luhansku. Dělo-

střelba neutichala ani včera v
Doněcku, kde se povstalci sna-
žili z letiště vypudit ukrajin-
ské vojáky. O dodržování pří-
měří, na kterém se obě strany
dohodly počátkem září v Min-
sku, jedná ukrajinské vedení
s Kremlem. Moskva nicméně
stále popírá, že by se angažo-
vala v ukrajinské krizi. Kon-
flikt na východě Ukrajiny si
podle OSN vyžádal více než
3600 mrtvých. ČTK

Evropská komise včera vyzvala
španělskou vládu, aby jí poskyt-
la „objasnění“ situace ohledně
eboly v zemi a rovněž kroků,
které přijala, aby se nákaza
dále nešířila.

● Zaměstnanci madridské Ne-
mocnice Carlose III. (vpravo),
kde se ebola vyskytla, včera žá-
dali demisi španělské ministry-

ně zdravotnictví Any Matoové
za způsob, jakým se postavila
k nastalé situaci.

Isamu Akasaki AP

Ruský prezident Vladimir Putin včera
své 62. narozeniny oslavil v sibiřské
tajze, stovky kilometrů od civilizace,
v ruských městech se narozeniny šéfa
státu slavily masově.

Všechny gratulanty nejspíš zase
trumfl čečenský vládce Ramzan Kady-
rov, který na Putinovu počest uspořá-
dal v metropoli autonomní republiky
stotisícový pochod. „Více než 100 tisíc
mládenců a děvčat, oblečených do rus-
kých a čečenských barev, prošlo po Ka-

dyrovově třídě až na hlavní náměstí. V
čele průvodu kráčel Ramzan Kady-
rov,“ popsal dění v Grozném zpravo-
daj agentury Interfax. V Moskvě se ote-
vřela výstava 12 Putinových skutků.
Vystavená díla zachycují Putina, jak ve
stylu hrdiny antických bájí Herkula bo-
juje s islámskými teroristy, čistí Augi-
ášovy chlévy od korupce, rdousí hydru
západních sankcí či krotí oligarchy.
Obraz Putina válčícího s oligarchy prý
ale ustavičně padá. ČTK

Příměří. Přesto včera
na Ukrajině umírali lidé

Vmadridské
nemocnici už kvůli
ebole hospitalizo-
vali čtyři lidi.

Manžel španělské zdravotní
sestry, která se nakazila ebo-
lou, je v karanténě. Muž je
prý držen v izolaci v nemocni-
ci. Lékaři nyní čekají, zda se
u něj rovněž neobjeví přízna-

ky nemoci. Nemocnice vMad-
ridu oznámila, že kromě výše
zmíněného manželského
páru jsou nyní hospitalizová-
ni a sledování kvůli podezře-
ní z možné nákazy ještě další
dva lidé – muž, který přiletěl
z Nigérie, a další zdravotní
sestra.
Nemocná ošetřovatelka je

podle všeho prvním přípa-
dem, kdy se přímo na území
Evropy nakazil člověk ebo-
lou. Dosud k nákaze docháze-

lo jen v Africe, kde se již pří-
znaky choroby u pacientů
projevily. Výjimkou byl pří-
pad Liberijce Thomase Erika
Duncana, u kterého byla ebo-
la potvrzena až po příletu do
USA.
Nakažená zdravotní sestra

patřila ke skupině zhruba tři-
ceti zdravotníků, kteří pečo-
vali o oba španělské duchov-
ní, již si onemocnění přivezli
ze západní Afriky a ve Španěl-
skumu podlehli. ČTK

Nobelova cena za fyziku.
Vědcům za modrou diodu
Letošní Nobelovu cenu za fyzi-
ku získali Japonci Isamu Aka-
saki a Hiroši Amano a Ameri-
čan japonského původu Shuji
Nakamura za vývoj modrých
světelných diod umožňujících
vytvoření nového, ekologické-
ho světelného zdroje. Vynález
85letého Akasakiho (viz foto)
a jeho podstatně mladších ko-
legů – 54letého Amana a 60le-

téhoNakamury – je pouze dva-
cet let starý, „ale již přispěl
k vytváření bílého světla zcela
novým způsobem ku prospě-
chu nás všech“, uvádí se ve
zdůvodnění švédské akade-
mie. „Díky LED žárovkám
máme nyní trvalejší a efektiv-
nější alternativu ke starším
světelným zdrojům,“ konsta-
tovala akademie. ČTK

Terorista Šakal jde opět před soud
Venezuelského teroristu Ilyiche Ramíreze Sáncheze známého pod pře-
zdívkami Carlos či Šakal, který si ve Francii odpykává doživotní trest vě-
zení, čeká další soud. V 70. a 80. letech známý terorista se tentokrát
bude zodpovídat z atentátu, při němž výbuch granátu v září 1974 v Paří-
ži zabil dva lidi a dalších 34 zranil. PROFIMEDIA.CZ

Evropa žádá objasnění situace

Madrid: hrozí další případ eboly

tel.: 241 432 133, www.inpharm.cz, www.imunoglukan.cz

doplněk stravy

obsahuje imunoglukan a vitamin C
Imunoglukan P4H®

PRO FYZIOLOGICKOU FUNKCI
IMUNITNÍHO SYSTÉMU

v období chřipek a nemocí z nachlazení
při opakovaných infekcích dýchacích cest
při nástupu dětí do kolektivu

Pečujte o svou imunitu, je to váš
nejdůležitější pomocník, například:

Dostupné ve všech lékárnách a na www.samoleceni.cz

inzerce

Putin. Slavil v divočině
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Dostanou diváci
v nových dílech
legendárního se-
riálu odpovědi na
nevyřešené záha-
dy? Scénář opět
obstará režisér
David Lynch.

„Záhadný a zvláštní svět Twin
Peaks se vrací. Jsme opravdu
nadšeni,“ uvedl Lynch ve spo-
lečném prohlášení s Markem
Frostem, který se podílel na
vzniku původní série. Nových
dílů bude celkem devět a na
televizních obrazovkách se
objeví v roce 2016. Odvysílá je
kabelová televizní stanice
Showtime. Pokračování seriá-
lu, který na počátku 90. let
nadchl nejen diváky, ale i fil-
mové kritiky, bude zasazeno
do současnosti. Tvůrci slibují,

že se v něm budou řešit „dlou-
ho očekávané odpovědi“ na
otázky z původního seriálu.
Zatím není jasné, zda se před

kameru vrátí i původní herci.
Jisté už naopak je, že David
Lynch si kromě scénáře vez-
me na starost také režii. ČTK

Ačkoli kapela Zuby nehty ni-
kdy svoji koncertní a tvůrčí
činnost nepřerušila, dávala si
občas dost dlouhé pauzy a bě-
hem let vystřídala několik
různých spoluhráčů. Až v le-
tošním roce přání fanoušků
kapela vyslyšela a po 15 le-
tech vydává nové album na-
zvané Kusy.

Naživo ho posluchačům
představí zítra v Divadle 29
v Pardubicích. Producentem
alba je Miroslav Wanek z Už
jsme doma, který poznamená-
vá: „Ani na nové desce nechy-
bí humor, sarkasmus a nad-
sázka. Všechno, pro co máme
Zuby nehty rádi, na novém
albu je,“ lákáWanek. MET

Plzeň 2015 představila kom-
pletní program Evropského
hlavního města kultury. Ná-
vštěvníci mohou příští rok
očekávat několik set akcí nej-
různějších žánrů – od nového
cirkusu přes výstavy, koncer-
ty, divadlo, tanec až po vzdě-
lávací projekty a velké akce
ve veřejném prostoru.
Nejčerstvějším přírůstkem

do celé nabídky je koncert le-
gendární americké kapely
Lynyrd Skynyrd, která v Čes-
ku vystoupí vůbec poprvé. Za-
hraje 1. května na zahájení
velkolepých Slavností svobo-
dy. Termín si vybrali její čle-
nové sami s ohledem na
70leté výročí osvobození Plz-
ně americkou armádou. Kape-
la se proslavila především

skladbou Sweet home Alaba-
ma. Program na celý příští
rok je uveřejněn na www.pl-
zen2015.cz. Programový ka-
talog Evropského hlavního
města kultury 2015, takzva-
ná „Kniha 2“, pak bude zhru-
ba od konce října v prodeji v
Meeting Pointu na plzeň-
ském náměstí Republiky. ME-
TRO

Ztvární agenta Coopera opět Kyle MacLachlan? PROFIMEDIA.CZ

V Praze to opět rozbalí
soulová Belgičanka Sue
Po předloňském vyprodaném koncertě se 7. prosince do
Česka znovu vrátí soulová Selah Sue. Stejně jako před dvě-
ma lety Belgičanka vystoupí v pražském klubu Roxy. Před-
prodej vstupenek bude zahájen dnes v 10 hodin skrze por-
tály GoOut a Ticketpro. Skladby pětadvacetileté Selah Sue
jsou koktejlem soulu, funku, jazzu a reggae. Svou druhou
desku plánuje zpěvačka vydat v únoru příštího roku.
Ochutnávku z tohoto alba v podobě nového singlu odhalí
už na přelomu října a listopadu. PROFIMEDIA.CZ

Zuby nehty. Zahrají
hity z nové desky

Plzeň 2015. Příští rok také
přijedou Lynyrd Skynyrd

GODZILLA TM & © Toho Co., Ltd. © 2014 Warner Bros. Entertainment Inc. All rights reserved.

TM

„GODZILLA JE ZPĚT A LEPŠÍ NEŽ PŘEDTÍM!“
Jim Ferguson, ABC-TV

NA BLU-RAY 3D™, BLU-RAY™ A DVD

inzerce

Městečko Twin
Peaks se vrací
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Zeptali jsme se líd-
rů šesti velkých
stran, jak by řešili
některé problémy.

Jaký programmajímenší stra-
ny? To se dočtete na straně 4.

1) Vlakové nádraží: zacho-
vat, přesunout, uspořádat
referendum?

2) Funkcionalistickou bu-
dovu přímo uprostřed
Mendlova náměstí: zbou-

rat, opravit, či rozšířit?

3) Parkování v centru
řešit: výstavbou parkova-
cích domů a podzemních
garáží v centru, výstavbou
záchytných parkovišť na
okraji města, či jinak?

4) Který z těchto projektů
je pro Brno nejzásadnější?
Výstavba velkéhoměstské-
ho okruhu, výstavba
Národního fotbalového
stadionu Za Lužánkami,
výstavba koncertní haly
Janáčkovo centrum, či jiný
projekt?

Petr Vokřál (ANO)
1) Zachovat
Naší priori-

tou je co nej-
rychleji roz-
hodnout. Ať
už bude zvole-
na jakákoli va-
rianta, stávají-
cí nádraží bu-
deme používat minimálně
dalších deset let, a proto je
nutné revitalizovat stávající
budovu nádraží a přilehlé
prostory.
2) Opravit
Podpoříme snahu majite-

lů nemovitosti, aby došlo ke
zkulturnění dominanty na
Mendlově náměstí. Zvážíme
případnou spoluúčast na ce-
lém projektu formou propo-
jení veřejného a soukromé-
ho sektoru.
3) Kombinace parkova-

cích domů v centru a záchyt-
ných parkovišť
Parkování v centru města

budeme řešit rezidenčními
kartami s tím, že budeme re-
gulovat automobilovou do-
pravu v centru města. Po
vzoru evropských měst vy-
budujeme fungující systém
P+R (zaparkuj a využij
MHD).
4) Velký městský okruh
Z nabízených variant je

dostavba velkého městské-
ho okruhu tou nejdůležitěj-
ší, zejména v okolí křižovat-
ky Hlinky v obou směrech.
Fungující infrastruktura je
klíčová, protože jen díky ní
má Brno šanci oslovit pří-
padné investory k umísťová-
ní sídel svých firem na úze-
mí města.

Roman Onderka (ČSSD)
1) Přesu-

nout
Obyva te l é

Brna si zaslou-
ží novémoder-
ní nádraží.
Jsem připra-
ven prosazo-
vat takový prů-
jezd brněnským železničním
uzlem, který budemít podpo-
ru investora, tedy státu. Pod-
pořím vítěznou variantu
„u řeky“ nebo „pod Petro-
vem“ – jinak se totiž nádraží
v Brně nepostaví.
2) Opravit
Oprava historické budovy

již odstartovala. Následovat
bude také rekonstrukce celé-
ho Mendlova náměstí. Koleje
se vrátí do původní trasy,
a uvolní tak místo pro park
v místě bývalé smyčky. Rodi-
če dětí gymnázia potěší nové
parkoviště typu kiss and ride.
3) Kombinací parkovacích

domů v centru a záchytných
parkovišť
S dopravou úzce souvisí

také problém s parkováním,
jak v centru, tak i na okraji
města nebo na sídlištích. Je
třeba odstartovat realizaci
dalších připravených projek-
tů jako parkovacího domu
v Panenské ulici nebo pod bu-
doucím Janáčkovým kultur-
ním centrem.
4) Velký městský okruh
Brno trápí zejména nad-

měrná doprava a s tím souvi-
sející průjezdnost města. Po
zprovoznění Královopolské-
ho tunelu je prioritou rozšíře-
ní úseku Žabovřeská. Přebu-
dovat se musí také další sou-

části Velkého městského
okruhu – křižovatky Rokyto-
va a Tomkovo náměstí.

František Vižďa (ODS)
1) Nechat na

odbornících
V jaké polo-

ze to bude ve
všech ohle-
dech nejlepší,
to nechám na
odbornících.
Důležité je,
aby se Brno stalo křižovatkou
evropských rychlovlaků. To
je náš cíl. Modernizace je pro-
středek.
2) Opravit
Určitě opravit, její majitel

už ostatně opravu chystá.
A my navíc chystáme rekon-
strukci Mendlova náměstí,
abychom lidem zjednodušili
přestupy mezi linkami MHD
a zároveň rozšířili plochu ze-
leně. Takže Mendlák bude
mnohem hezčí místo.
3) Kombinací parkovacích

domů v centru a záchytných
parkovišť
Přidal bych ještě systém re-

zidentního parkování pro
místní večer a přes noc. In-
spirovali jsme se ve Vídni, Po-
znani, Lipsku a v Praze. Vy-
brali jsme jen to, co funguje.
Navíc úpravou značení a sil-
nic může v Brně relativně
rychle vzniknout 16 tisíc no-
vých parkovacích míst.
4) Velký městský okruh
Teď se soustředíme na do-

stavbu okruhumezi křižovat-
kouHlinky aDobrovského tu-
nely. Každý den tam vznikají
zácpy. Na komplex za Lužán-
kami sháníme investora.

1. Podporuje správné zákony – ve
prospěchnašeho regionu, naší země
a jejich občanů, odmítá jakékoliv an-
tisociální zákony jdoucím proti nor-
málním lidem, proti rodinám s dět-
mi, seniorům a důstojnému životu
hendikepovaných občanů.

2. Poctivě pracuje – chápe svo-
ji práci jako službu veřejnosti. U
Ivo Bárka máte vždy jistotu rady
a pomoci. Pomáhá všem, i napříč
politickým spektrem. Pomáhá také
neziskovým organizacím, hasičům
nebo sportovním oddílům. Pomáhá
jednotlivcům řešit jejich vážné život-
ní problémy.

3. Má velké zkušenosti – pracuje ve
veřejných funkcí řadu let. V Senátu
je uznávanou osobností. Zná proto
své kompetence i reálné možnosti.
A řádně je využívá ve prospěch re-
gionu. Rovněž zodpovědně pracuje

na komunální úrovni. Velmi dobře
spolupracuje s Jihomoravským kra-
jem v rámci regionálních témat.

4. Velmi pomáhá s konkrétními pro-
jekty–podporuje rozvoj venkova,ob-
cím s projekty do životního prostředí,
podporuje realizace vodovodů, kana-
lizací, vodních nádrží a energetických
úspor budov. Pomáhá s dotacemi na
tytoprojekty.Má jasnévýsledky.Chce
v tom pokračovat s ohledem na nut-
nost dokončit rozpracované projekty
a také na novou inanční perspektivu
EU 2014-2020.

5. Bojuje s nezaměstnaností v re-
gionu – podporou projektů a s tím
souvisejících dotací pomáhá udržet
a vytvářet pracovnímísta, investorům
nabízí možnosti podnikání v našem
regionu, podporuje místní zaměstna-
vatele a pomáhá jim v čerpání evrop-
ských fondů.Váží si lidí a jejichpráce.

6. Neslibuje modré z nebe a ví, co
dokáže změnit – Ivo Bárek je realis-
tou, neslibuje nereálné a nevydává
za předvolební tahák něco, co dáv-
no funguje. Prostě řádně a poctivě
pracuje.

7. Je výborným vyslancem svého
regionu v Praze – díky svému pří-
stupu a odbornému jednání výbor-
ně hájí zájmy svého regionu a po-
máhá v Praze řešit mnohé problémy
obcí a lidí v nich žijících.

8. Otevřel Senát pro lidi z regionu -
Ivo Bárek chce, aby Senát nebyl jen
komorou Parlamentu, ale také mís-
tem setkávání se občanů, studentů a
souborů, kteří rádi přijali jeho pozvání
do Senátu. A chce v tompokračovat i
nadále. Senát je přece všech občanů.

9. Nedělá z politiky kabaret
– politika je služba veřejnosti, zalo-
žená na odbornosti, koncepcích a
kompromisu. Ne jeviště emocí. Ivo
Bárek to dobře ví.

10. Ví, co trápí občany – nezaměst-
nanost, vysoké DPH např. na léky,
kojeneckou výživu či zdravotní
pomůcky, nadhodnocené náklady
staveb, nespravedlnost v jednání
exekutorů, otevírání se „nůžek“mezi
bohatými a chudými. Ivo Bárek toto
vnímá (a nejen toto) jako problém a
chce to změnit.

11. Prostě, co před šesti lety slíbil,
to v Senátu splnil!

10 + 1 dobrý důvod proč volit Ivo Bárka

Volte jistotu
Ing. Ivo Bárek
Váš senátor a kandidát do Senátu

Volební obvod č. 57 Vyškov, Brno-venkov
Volby do Senátu 10. a 11. 10. 2014

www.barek.cz

VOLBY JSOU ZA ROHEM.

inzerce
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Klára Liptáková (KDU-ČSL)
1) Přesunout
Jsme pro va-

riantu „u
řeky“. Všech-
ny ostatní al-
ternativy nebu-
dou připrave-
ny dřív než za
deset let a není
jakákoliv jistota, že EU bude
ještě v tomto horizontu
schopna a ochotna uhradit 85
procent investice, jako je
tomu dnes. Pak by pro Brno
platilo: Vybírali, vybírali, až
přebrali.

2) Nechat na vlastnících
Soubor tří budov v centru

Mendlova náměstí je dílem
stavitele Václava Dvořáka. Je
však v držení soukromých
vlastníků – fyzických i práv-
nických osob. Za stávajících
okolností mi připadá nevhod-
né spekulovat o tom, jestli by-
chom si přáli cizí majetek
zbourat, nebo přestavět.

3) Kombinací parkovacích
domů v centru a záchytných
parkovišť

Jsme pro rozumnou kombi-
naci. Odstavná parkoviště

s napojenímMHD, ale i parko-
vací domy v centru, s tím, že
parkovné bude nastaveno
tak, aby byl zájem zde parko-
vat. Chceme, aby centrum
města žilo. Ne, aby se obyvate-
lé přesunuli do obchodních
středisek na periferii.

4) Velký městský okruh
Čas je nejdražší hodnotou

každého z nás. V současnosti
je zprovozněna jen třetina tra-
sy. Je nutno se s plnýmnasaze-
ním věnovat přípravě stavby,
která je nejzdlouhavější eta-
pou a vyvíjet politický tlak na
přísun financí.

Jaroslav Kacer (TOP 09)
1) Zachovat
Jsme pro ná-

draží v centru,
avšak za klíčo-
vé považujeme
celkovou mo-
dernizaci želez-
ničního uzlu
Brno a jeho na-
pojení na vysokorychlostní tra-
tě. Jsme proto připraveni re-
spektovat odborné stanovisko
ministerstva dopravy, aby ko-
nečně došlo k realizaci.

2) Opravit
Tento objekt je rozdělen na

tři části a má několik vlastní-
ků. Jsme pro jeho rekonstruk-
ci. Případnou dostavbu objek-
tu bude ale potřeba projednat
s občany a institucemi v okolí
s ohledem na celkový výsled-
ný vzhled a funkčnost náměs-
tí.

3) Výstavbou záchytných
parkovišť na okraji města

Na dopravu je nutné pohlí-
žet komplexně. Systém park
& ride je jedním z dobrých
a fungujících řešení. Důleži-
tým krokem je atraktivní,
komfortní a ekologická hro-
madná doprava, díky níž
může dojít ke snížení potřeby
vybudování nových parkova-
cích míst.

4) Velký městský okruh
Vše je otázkou dostupných

finančních prostředků, aktu-
ální potřebnosti a v neposled-
ní řadě i diskuse. Jednou z pri-
orit může být velký městský
okruh či úprava okolí nádra-
ží, které minimálně dalších
deset let budeme využívat
v současné podobě a je nyní
opravdu tristní.

Jana Drápalová (SZ)
1) Referen-

dum
Jsme jedno-

značněpromo-
dernizaci ná-
draží v centru,
ale respektuje-
me, že o jeho
poloze mají
právo rozhodnout občané
v referendu. Výsledek referen-
da, který se stane závazný pro
všechny politiky, je asi jediná
cesta, jak ukončit mnohaleté
spory.

2) Opravit
I když některé návrhy pře-

stavby Mendlova náměstí po-
čítaly se zbouráním budovy,
v dnešní době už to není reál-
né. Objekt je v soukromém
vlastnictví a jeho majitelé jej
už opravují. Dovedeme si
představit, že při rozumně ře-
šené modernizaci dům na ná-
městí dobře zapadne.

3) Kombinací parkovacích
domů v centru a záchytných
parkovišť

Je třeba to řešit kombinací
různých opatření. Nové par-
kovací domy zatím zejí prázd-

notou a auta stejně parkují na
chodnících. Parkování v nich
je třeba zvýhodnit. Záchytná
parkoviště stavět už na do-
pravních uzlech. A hlavně
zlevnit MHD, aby lidé do cent-
ra jezdili autem co nejméně.

4) Velký městský okruh
Tyto tři projekty nelze ro-

zumně srovnávat. Městský
okruh staví stát, koncertní
halu město a její stavbu pod-
porujeme. Dostavba okruhu
je však důležitá, aby se na
Gajdošově a jiných ulicích
dalo dýchat. Za prioritu pova-
žujemehlavně dostavbu tram-
vaje k nemocnici v Bohuni-
cích. RADEK BABIČKA

inzerce

Volby

Kdy se volí: v pátek 10. října
od 14.00 do 22.00 a v sobotu
11. října od 8.00 do 14.00.

● Jak dopadly volby 2010:
ČSSD 30 % (19 zastupitelů)
ODS 22 % (14)
TOP 09 14 % (9)
KDU-ČSL 9 % (6)
KSČM 7 % (4)
SZ 6 % (3)

CO SLIBUJÍ POLITICI?
Inscenaci Jak chut-
ná moc či dramati-
zaci příběhu vily
Tugendhat Skleně-
ný pokoj. Nejen to
uvidí lidé v brněn-
ských divadlech.
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Chtějí vládnout
také. Co menší
strany Brňanům
slibují?

Názory největších favoritů vo-
leb jsme vám představili
v předvolebním dotazníku,
s čím jdou ale do voleb strany,
které budou podle průzkumu
agentury Median pro Českou
televizi útočit z druhé vlny?

Komunisté obha-
jují v zastupitel-
stvu čtyři místa
a vede je Helena
Sýkorová, která

zároveň kandiduje i do Sená-
tu. Brněnská KSČM považuje
za klíčové snížení nezaměst-
nanosti. „Vysoká nezaměstna-
nost je největším problémem
Brna. Chceme podporovat
rozvoj firem s podílem měst-
ského vlastnictví a vznik no-
vých zaměstnavatelských
subjektů vlastněných měs-

tem,“ plánuje Sýkorová. Ko-
munisté by také rádi změnili
strukturu odborného škol-
ství a programu rekvalifikací.
Rozdílně se staví k budouc-
nosti vlakového nádraží.
„Řada kandidátů podporuje
přesun, mně je z dostupných
informací bližší referendum,
v němž bych osobně hlasova-
la pro zachování nádraží
v současné poloze,“ říká.

Za černého koně
letošních voleb
mnozí považují
původně recesis-
tické uskupení

Žít Brno, které se rozhodlo
za podpory Pirátů vstoupit i
na politické kolbiště. Hnutí
mimo jiné patřilo mezi hlav-
ní iniciátory sběru podpisů
pod petici bojující za vypsání
referenda o poloze vlakové-

ho nádraží a již od vzniku
webu www.zitbrno.cz se za-
měřuje na kritiku současné-
ho vedení magistrátu. „Ne-
kompetentní vedení města
v čele s Romanem Onderkou
není schopno práce, koncepč-
ního uvažování, pohrdá obča-
ny, odborníky, není ochotno
inspirovat se v zahraničí
a soustřeďuje se pouze na
vlastní sebeprezentaci,“ říká
lídr kandidátkyMatěj Hollan.
Žít Brno by podle něj mohlo
přinést ve srovnání se součas-
nou politickou reprezentací
efektivnější spolupráci s ko-
merčním i neziskovým sekto-
rem a s aktivními občany.

Svobodné do
boje o zastupitel-
ské posty vede Ja-
kub Ježek. Liberál-
ní strana, která

tradičně cílí na minimalizaci
úřadů a maximalizaci občan-
ských svobod, si svou tvář za-
chovává i v komunální politi-
ce. Svědčí o tom mimo jiné
pohled Svobodných na pro-
blém nadměrného množství
automobilové dopravy v cent-
ru Brna. „Lidé do města i do
centra patří a s nimi i auta,
pokud je lidé preferují. Ne-
souhlasíme s dosavadní politi-
kou vytlačování aut z centra
a města. Lidé mají mít mož-
nost zvolit si jimi preferova-
ný druh dopravy a město
nemá žádný z nich prefero-
vat či vytlačovat,“ říká Ježek,
který za další problémy pova-
žuje například vyhlášky ome-
zující restaurační zahrádky
či účast na trzích a velké
množství městských bytů,
které nejsou nabízeny k od-
prodeji. RADEK BABIČKA

BRNO
Komunální volby
10.–11. 10. 2014

Svobodné Brno
Štíhlá radnice
brno.svobodni.cz
www.svobodni.cz
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Mykény
a střední
Evropa/
Počátky evropských
civilizací v době bronzové

Pavilon Anthropos
Pisárecká 5, Brno

15. 10. 2014 – 30. 8. 2015

www.mzm.cz

Mezinárodní výstava zaměřená
na období starší doby bronzové
před více než 3500 lety dokládá

vazby střední Evropy s antickými
civilizacemi ve středomoří.

inzerce

Témata menších stran:MHD
zdarma a také nezaměstnanost

Co nabízejí další strany, které volíme v Brně

Chtějí vrátit Brnu jeho roli,
o městě se podle nich rozhodu-
je v Praze. Brno potřebuje špič-
kového architekta, více by
mělo být referend.

● Moravané pro Brno: Jako již
tradičně hrají na patriotskou
notu. „Brno za posledních
65 let kleslo z pozice jedineč-
ného zemského hlavního
města Moravy, které si samo-
správně rozhodovalo o svých
financích, na pozici obyčejné-
ho statutárního města, jež se
svých peněz marně domáhá
z Prahy. O velkých investicích
typu nádraží či dálnice do Víd-
ně se nerozhoduje v Brně, ale
v pražském centru,“ říká lídr
kandidátky Ondřej Hýsek a do-
dává, že jediným řešením, jak
tuto situaci napravit, je nevo-

lit brněnské pobočky pražských
stran.

● Starostové a nezávislí: Jsou
vedení Irenou Matonohovou,
která v minulých komunálních
volbách kandidovala jako jed-
nička za TOP 09. „S regionálním
vedením nechci mít už nic spo-
lečného. Byla jsem zděšená, jak
byly potírány opoziční názory
uvnitř strany,“ komentovala
letos v létě svůj politický pře-
stup pro MF Dnes. Pokud by se
do zastupitelstva dostala i tento-
krát, zaměřila by se na měst-
skou architekturu. „Před 11 lety
vládnoucí ODS nesmyslně zruši-
la úřad hlavního městského
architekta a s následky tohoto
kroku se potýkáme dodnes.
Brno potřebuje špičkového
architekta a jeho tým,“ myslí si.

● Úsvit: V loňských volbách do
Poslanecké sněmovny v Brně
těsně překročil pětiprocentní
hranici, v komunálních vol-
bách mu však průzkum příliš
šancí na zopakování tohoto
výsledku nedává. Manažer
Leoš Prokeš, který kandidátku
vede, však věří, že volební pro-
gram, slibující například MHD
pro důchodce zdarma,
zaujme dostatek Brňanů.
„Našimi prioritami je také
výstavba nových mateřských
škol, aby se do nich dostali
všichni tříletí a posílení roz-
počtu pro volnočasové aktivi-
ty školních dětí. Pro dospělé
je to pak posílení informova-
nosti o aktivitách města, díky
němuž by bylo možné význam-
ná rozhodnutí řešit formou
místních referend,“ doplňuje.



Bydlet v domku a mít posta-
ráno jak o dům tak i o sebe ?
Formóza je jedinečný pro-
jekt sestavy rodinných
domů kdy majitelé nebo
nájemci si společně zaměst-
návají své pracovníky a tím
si zajišťují pohodlí a nejsou
tak otroci svých nemovi-
tostí. Mít svého údržbáře
či uklízečku již není jen
doménou bohatých, ale do-
voluje si je již třetím rokem
i pět desítek obyvatel pro-
jektu Formóza.
V podstatě jde o bytový
dům kdy bytové jednotky
jsou situovány jako domky.
Majitelé jsou pak vlastníci
bytové jednotky s vlastnic-
kým právem bez jakéhoko-
liv omezení stejně jako by
vlastnili byt kdekoliv jinde.
Tyto bytové jednotky však
přináší komfort rodinné-
ho domku. Hlavním pro-
blémem proč lidé ve stáří
nemohou žít v rodinném
domě jsou schodiště, in-
vestice do oprav a údržby

a nutnost fyzicky dům udr-
žovat. V tomto projektu
tyto zátěže nejsou.

Bydlení pro náročné
Každý domek Formózy je
zcela jiný a originální. Ne-
jen, že má každý jinou stře-
chu, fasádu, okna i dveře,
každý má jiný i interiér. Při
projektu byl kladen důraz
na originalitu a u většiny
domků mohli do výběru
materiálů zasahovat i sami
budoucí vlastníci. K domku
náleží mimo jiné i předza-
hrádka a zahrádka a zále-
ží na každém zda na nich

komerční příloha středa8.října2014

chce hospodařit. Domy jsou
nízkoenergetické a použité
materiály zaručují zdravé
bydlení. Při výstavbě byly
využity nejmodernější
technologie jako podlahové
topení, solární kolektory
a všechny domy jsou pří-
zemní bez jediného scho-
du. Celý objekt i park je
bezplatně pokrytý bezdrá-
tovým připojením k inter-
netu. Ke každému vstupu
je pohodlný příjezd vozem
pro případ stěhování, pře-
nášení nákupů a parkovací
místa jsou v blízkosti vstu-
pů. Pozemek má parkovou
úpravu se spoustou míst
k relaxaci.

Žádná omezení
Jelikož nejde o sociální či
státní zařízení a projekt
není podporován dotace-
mi, není zde žádné omeze-
ní. Ikdyž většina obyvatel
Formózy je ve věku 50-90
let, může zde bydlet tak-
řka kdokoliv. Také poplat-

ky za energie a služby zde
klienti nehradí na osobu
jak tomu bývá v různých
zařízeních, ale na bytovou
jednotku. Domky spadají
do dědického řízení a záleží
na dětech zda si nemovitost
nechají, pronajmou či pro-
dají.

Prostředí je důležité
Ne každý vyžaduje žít
ve městě a sdílet neustálý
shon, stres a hluk. Naopak,
velká část zájemců o byd-
lení vyhledává spíše klid
a přírodu. Projekt Formóza
se nachází jižně od Brna

v nádherném prostředí
pálavských vrchů a mu-
šovských jezer. Umístění
bylo vybráno tak, aby bylo
rychle a snadno dostupné
Brnu a zároveň bylo v klid-
ném prostředí s krásnou
přírodou. Z Brna tak cesta
vozem trvá maximálně 30
minut a integrovaná auto-
busová doprava do Brna je
každou hodinu. Nejbližším
městem je Mikulov vzdá-
lený jen 10 km a nabízí
nejen supermarkety, ale i
památky a bohaté kulturní
vyžití.

Osobní vlastnictví nebo
dlouhodobý pronájem
Zájemci mají na výběr žít
v dlouhodobém pronájmu
nebo zakoupit novostavbu
domku včetně pozemku
za nejnižší možnou cenu
na trhu. Vzhledem k atrak-
tivitě prostředí a originalitě
a nadčasovosti projektu jde
o velmi výhodnou investi-
ci do budoucna kdy je zde
předpoklad růst tržní ceny.
Majitelé jsou nezávislí, žijí
ve svém a potomkům pak
mohou zanechat trvalou
hodnotu perspektivnější
než starý panelákový byt.

Veškeré měsíční náklady jen
1965,- Kč !
Největší položka měsíčních
výdajích bývá právě za by-
dlení, proto je tato stavba
projektována tak, aby mě-
síční náklady na energie
a služby byly velmi nízké.
Domky jsou vytápěné te-
pelným čerpadlem, což při-
náší komfort podlahového
topení a žádné komíny tedy
žádný kouř a zejména pak
nejnižší náklady na teplo
a ohřev TUV. V případě za-
koupení domku do osobní-
ho vlastnictví ve Formóze
jsou náklady pouze 1965,-
Kč měsíčně a to včetně
všech energií, internetu
a služeb správce a hospo-
dyně ! V případě zakoupení
menšího domku do OV je
cena od 1,3 mil Kč a pro ješ-
tě náročnější zájemce jsou
ve Formóze jsou i výrazně
prostornější domky.

Dlouhodobý pronájem
Ne každý zájemce o toto
bydlení má finanční pro-
středky na pořízení své-
ho bydlení, proto jsou
ve Formóze domky určené
k dlouhodobému pronájmu
o které je také velký zájem.
Měsíční nájemné pak činí
6400,- Kč což je u novostav-
by domku s pozemkem jin-

de nemyslitelné. Ve Formó-
ze tak mohou žít i senioři
s nízkou či průměrnou výší
důchodu a pobírají příspě-
vek na bydlení.

Služby správce, hospodyně
a pečovatelky
Mít vlastního údržbáře
a uklízečku si může dovolit
jen málokdo. Pokud se však
o tyto náklady podělí maji-
telé čtyřiceti domků, jsou
náklady minimální. Jde
zejména o správu a údrž-
bu celého areálu, opravy
a úklid v domácnostech, do-
náška jídel, nákupy, atd..
Technický správce se stará
nejen o údržbu celého are-
álu, ale také o technickou
údržbu bytových jednotek.
Provádí pravidelné nákupy,
poštovní služby i převoz
obyvatel. Hospodyně udr-
žuje čistotu nebytových
prostor a dvakrát měsíčně
bezplatně uklízí v dom-
cích. Služby profesionální
pečovatelky ulehčí život
obyvatelům Formózy a to
nejen těm, kteří pomoc po-
třebují dlouhodobě a pravi-
delně, ale i ostatním v pří-
padě krátkodobé nemoci či
úrazu.

Formózu využívají i mladší
ročníky
Tuto nabídku bydlení ne-
využívají jen senioři, ale
také pracující a podnika-
telé. Doba, kdy se trávilo
v zaměstnání 8 hod denně
je dávno minulostí a dneš-
ním pracujícím zbývá vel-
mi málo času na odpočinek
nebo na údržbu svého oby-

dlí. Někteří dokonce využí-
vají domky ke chalupaření
a oddávají se pak nabídce
místního kraje jenž svádí
k turistice, návštěvám pa-
mátek, cyklistice, rybaření
či degustace vínka v míst-
ních sklípcích.

Společenský život
V objektu se nachází něko-
lik společných nebytových
prostor mimo jiné společen-
ská místnost s kapacitou 60
míst. Zde se konají společné
i soukromé oslavy, výstavy,
přednášky, soutěže, vše dle
nápadů místních obyvatel.
Často se i posedává u vínka
v altáncích nebo s kytarou
u ohniště.

Takto pestrá je první „ves-
nička pro seniory“ jménem
Formóza

Několik nových volných
domků!
Aktuálně je v nabídce něko-
lik nových volných domků
a to jak do pronájmu tak
do osobního vlastnictví.
Informace a prohlídky
na tel : 776 628 664

Více také na
www.vesnickaproseniory.cz

domov
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Formóza-nadstandardníbydlení
seslužbamiazajištěnouúdržbou!
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Přibližně v třetině
města se kromě
zastupitelstev volí
také do Senátu.

„V komunálních volbách se
zapojuje značná část straní-
ků, a úspěch v nich je i proto
pro místní organizace mno-
hem důležitější než obsazení
senátního mandátu,“ vysvět-
luje důraz politiků na volby
do zastupitelstva politolog
z Masarykovy univerzity Lu-
bomír Kopeček. Jeho kolega
Michal Pink naznačuje, že se-
nátní post má mnohem větší
význam pro jednotlivce než
pro stranu. „Z mandátu sená-
tora plyne dlouhodobý jistý
příjem. Naopak komunální
volby jsou důležitější z hledis-
ka politického fungování sa-
motné strany, jejich struktur
a vnímání voličů,“ říká Pink.

Post ve volebním obvodu
číslo 60 obhajuje Miloš Jane-
ček a ČSSD. Úspěch obou se
však jistě opakovat nebude.
Janeček totiž řady sociálních
demokratů opustil a letos
kandiduje jako nestraník za
Republiku. „ČSSD se zakon-
zervovala do strany, která je
ovládána v regionech jen ně-
kolika lidmi, kteří rozhodují
o všem,“ komentoval svoje

rozhodnutí už dříve Janeček.
Podle politologů se jeho šan-
ce na znovuzvolení výrazně
snížily, nicméně zcela ho ode-
psat nelze. „Role stranické
příslušnosti je v současných
podmínkách docela důležitá.
To však neznamená, že se
nedá překročit,“ komentuje
to Pink. Lubomír Kopeček
pak připomíná rozdíl mezi
podporou a zázemím ČSSD
a politicky zcela marginální
formací. Přesto hádat, kdo
v tomto obvodu postoupí do
druhého kola, je těžké. „Roz-
díly mezi druhým a třetím
kandidátem v prvním kole

mohou být malé a jistou roli
může sehrát i osobnost kandi-
dáta,“ říká Kopeček.
Netradičně pojali podzim-

ní volby v Brně komunisté.
Za ty totiž na senátorský post
kandiduje Helena Sýkorová,
která zároveň vede komunis-
tickou kandidátku do voleb
komunálních. „Cílem této
strategie je nejspíš snaha
o zviditelnění komunistů při
volbách do zastupitelstva.
Těžko ale říct, jestli to nějak
bude působit,“ říká Kopeček.
„Obecně se sice souběžná
kandidatura nevyplácí, ale
u KSČM, strany s jasně omeze-

ným elektorátem, to nemusí
platit,“ říká Pink .
Oba politologové se pak

shodují, že volební účast
v prvním kole senátních vo-
leb by se díky souběžnému
hlasování o budoucích brněn-
ských zastupitelíchmohla po-
hybovat kolem čtyřiceti pro-
cent. Těžit by z toho podle
nich mohly především poli-
tické subjekty, které se těší
všeobecně silné podpoře,
tedy ČSSD a ANO.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Volební účast byla naposledy velmi nízká. K volbám do Senátu přišlo v Brně necelých 15 procent voličů. MAFRA

Kdo a kde kandiduje

Do Senátu se bude volit
v těchto městských částech:

● Žabovřesky, Jundrov, Ko-
mín, Královo Pole, Řečkovi-
ce, Medlánky, Ivanovice,
Jehnice, Ořešín, Útěchov
a Brno-sever

Kdo kandiduje:

● Jan Bobrovský (ODS)
– basketbalový trenér

● Karel Doležal (ČSSD)
– ředitel Úrazové nemocnice
Brno

● Miloš Janeček (Republika)
– senátor, lékař

● Michal Marek
(TOP 09/STAN) – vědec

● Zdeněk Papoušek
(KDU-ČSL) – sociolog a peda-
gog, ředitel Fondu ohrože-
ných dětí v Brně

● Miloslava Pošvářová (SZ)
– expert na dopravní stavby

● Karel Schmeidler (ANO)
– architekt

● Helena Sýkorová (KSČM)
– zastupitelka Brna

● Jiří Šoltys (Občané ČR)
– legislativní poradce

Ekologická likvidace vozidel
Kompletní autovrak vykoupíme za 1000–3 000 Kč
Odvoz autovraku ZDARMA
Vystavení dokladu o ekologické likvidaci ZDARMA
Výkup veškerých druhů automobilů včetně nákladních
a bouraných vozidel až za 20 000 Kč
Prodej použitých autodílů a pneumatik za nízké ceny

Sběr druhotných surovin
Vykupujeme železo, měď, mosaz, hliník, nerez, olovo,
elektromotory, elektrokabely, časopisy, noviny, letáky,
kartony, autobaterie aj. Aktuální ceny najdete na
našich webových stránkách.

inzerce

Volejte: 730 186 797

Pracoviště Brno,
NovéMěsto naMoravě a Zlín

na poziciuklízeč/ka naHPP.

OLMAN SERVICE s. r. o.
přijme

pracovníky - osoby
se zdravotním postižením

Odborníci říkají, že Brno
čeká po volbách změna

Tradiční hlas
nedávno zesnulé
Jarmily Černocké
už za pár měsíců
zmizí z prostředků
MHD. Nahradí ho
hlas vítěze veřejné
soutěže.
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Odborníci říkají, že Brno
čeká po volbách změna

Tradiční hlas
nedávno zesnulé
Jarmily Černocké
už za pár měsíců
zmizí z prostředků
MHD. Nahradí ho
hlas vítěze veřejné
soutěže.

Nahrát nová hlášení nebylo
okamžitě nutné, protože v da-
tabázi Dopravního podniku
města Brno je více než dva ti-
síce slov, která prozatím po-
třebám dopravního podniku
stačí. „Několikrát do roka je
však nutné nějaké slovo či
větu do databáze přidat,
a proto je důležité, aby byl
nový hlasatel k dispozici,“ vy-
světluje mluvčí společnosti
Linda Hailichová.
Pojem „veřejná soutěž“ je

tentokrát více než na místě.

Nejenže se do výběrového ří-
zení může přihlásit kdokoliv,
ale o vítězi pak rozhodne kro-
mě názoru odborníků i hlaso-
vání veřejnosti. Výběr nové-
ho hlasatele proběhne ve
třech kolech. Pro účast v tom
prvním stačí do konce října
poslat dopravnímu podniku
nabídku s nahrávkou několi-
ka konkrétních vět. Podle
této nahrávky pak komise
rozhodne o pětadvacítce po-
stupujících. Poté přijde na
řadu veřejnost, která hlasová-
ním na Facebooku rozhodne
o pěti postupujících. „Nahráv-
ky nebudou označeny jmé-
nem uchazeče, ale pouze čís-
ly. Fanoušci stránky svýmhla-
sováním určí pět uchazečů,
kteří postoupí do finálního
kola. V něm pak konečného
vítěze určí opět komise do-
pravního podniku,“ popisuje
mluvčí. Do komise by podle
ní mohli usednout i někteří
odborníci z JAMU.

„Z výběrového řízení vyjde

jeden hlavní vítěz, ale možná
nás při posuzování zaujmou
i jiné hlasy, které třeba využi-
jemena různá speciální hláše-
ní. Při ohlašování výluky v uli-

ci Milady Horákové se nám
použití jiného hlasu velmi
osvědčilo – cestující ho více
vnímají,“ vysvětluje generál-
ní ředitel brněnského doprav-

ního podniku Miloš Havrá-
nek. O vítězi by mělo být roz-
hodnuto na začátku příštího
roku, poté se začne s nahrává-
ním.

RADEK
BABIČKA
dopisy@metro.cz

Cestující provází hlas Jarmily Černocké. MAFRA

Hlášení

Uchazeči musí namluvit
i takováto hlášení:

● Vyzýváme cestující se psem
bez náhubku, aby vystoupili.
Jde o bezpečnost ostatních.
Opakuji, vyzýváme cestující
se psem bez náhubku, aby
vystoupili. Děkujeme za po-
chopení.

● Zkontrolujte si prosím, jestli
máte platný jízdní doklad.

● Příští zastávka Electroworld.

● Další na www.dpmb.cz

1. 10. – 20. 12. 2014

PŘEZUTÍ PNEUZDARMA!
pneumatika Goodyear
175/65 R14 82T za 1 399 Kč

Přezutí zahrnuje práci a drobný materiál (ventilky, závaží) kromě případných nákladů spojených s nutností
použití čidla pro systém kontroly tlaku v pneumatikách (SSPP). Nabídka přezutí pneumatik zdarma platí
při koupi sady 4 ks pneumatik Goodyear nebo Dunlop. O kompletní nabídce a přesných cenách se prosím
informujte u participujících partnerů Renault. Použité obrázky jsou pouze ilustrativní. Tisková chyba vyhra-
zena. Uvedená cena je za 1 kus pneumatiky včetně DPH. Více na www.servis5plus.cz.

Auto Pokorný, s.r.o., koncesionář Renault a Dacia
Okružní 25a, 638 00 Brno, tel.: 532 194 018, 023,
e-mail: info@renaultbrno.cz, www.renaultbrno.cz

inzerce

Příští zastávka… Dopravní
podnik hledá nový hlas



Obec Bükfürdő v západ-
ní části země, která se
rozprostírá na březích
říčky Répce, v blízkosti
rakouských hranic, pro-
slavily nedaleké termální
lázně, které jsou navště-
vovány už skoro 40 let.
Kolem termálního prame-
ne vyrostly hotely, penzi-
ony, léčebno-regenerační
objekty, restaurace a hos-
půdky. Kryté lázně a kou-
paliště s léčivou termální
a pitnou vodou se rozpro-
stírají na 13 ha a jeho vodní
plocha je více než 5 000 m².
Komplex s 27 bazény oče-

ProžijteVánoce
jinak…

komerční příloha středa8.října2014

kává návštěvníky po celý
rok, aby zde léčili a zrege-
nerovali své tělo.
Klidné venkovské prostře-
dí je balzámem pro duši
a zárukou příjemného od-
počinku. Návštěvníkům,
kteří holdují golfu, dopo-
ručujeme jedno z nejkva-
litnějších golfových hřišť
v Maďarsku (9 a 18 jamek).
Mezi hlavní pozoruhod-
nosti okolí patří zámek
Szapáry a za návštěvu
stojí blízký Kőszeg, jedno
z nejhezčích historických
městeček Maďarska nebo
Szombathely, místo obý-

vané od dob Římanů, kde
se nachází mnoho archi-
tektonických památek,
včetně zajímavé, hodně
navštěvované svatyně bo-
hyně Isis.
Nová relaxační budova
nabízí příležitost k odpo-
činku až 500 zákazníkům,
kteří mají k dispozici
zdarma lehátka, hračky,
pohovky a místnost pro
maminky s dětmi. Odděle-
né pohovky a galerie v prv-
ním poschodí přispívají
k pocitu soukromí, klidné-
mu zotavení a pohodlné-
mu odpočinku. Odpočin-
ková budova dobře zapadá
do okolí, „ztracená“ zeleň
byla nahrazena vnitřními
zahradami a zelenou stře-
chou tak, aby hosté dych-
tící po odpočinku cítili

trvalou vazbu na venkovní
prostory a prostředí.

V Rekreačním parku se
nachází kryté zážitkové
koupele. Pro každého ná-
vštěvníka parku je k dis-

pozici šatní skříňka. Re-
kreační park - zážitkové
koupele lze navštívit se
zvláštní vstupenkou. Par-
kování u léčebných lázní
je zdarma.

Léčivá voda má mimo-
řádně vysoký obsah žele-
za, je to charakteristická
zemito-vápenitá voda
s konstantním podílem
vápníku, hořčíku a hydro-
genuhličitanů.
Indikace:
pohybové ústrojí, gyneko-
logické poruchy, revma-
tizmus, klouby a páteř,
rehabilitace po úrazu,
deformita, lumbágo, ža-
ludeční a žlučníkové cho-
roby, kardiovaskulárních
potíže, při Bechtěrevově
nemoci.

ZDRAVÍ
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CKHungariatour s.r.o.
Solniční 631/13, 602 00 Brno,

Tel.: 542 217 671, Fax: 542 210 629, 603 485 226,
brno@hungariatour.cz,www.hungariatour.cz

5.990,- os. ve 2lůžk. pokoji

5x ubytování s polopenzí formou bufetu, neomez. vstup
do term. areálu, (25. 12. 2014 – celý term. areál uzavřen),

zapůjčení županu, doprava, delegát.

Katalogy zašleme zdarma

21. 12. – 26. 12. 2014
(trasa B, D, E)

VÁNOCE
BÜKFÜRDÖ
Hotel Répce***

VÁNOCE
BÜKFÜRDÖ
Hotel Répce***

* Více informací o doplatcích Vám rádi sdělíme v našich lékárnách.

www.chytralekarna.eu

U nás se mají
klienti dobře.

Platí jen
polovinu
doplatku.

Brno

Vyškov
Tišnov

Slovákova 11 Tel.: 734 754 805

Česká 6 Tel.: 730 510 593

Kobližná 2 Tel.: 734 754 806

Panská 20 Tel.: 734 754 812

Orlí 34 Tel.: 734 754 811

Nádražní 1 Tel.: 734 754 810

Komenského nám. 123
Tel.: 730 510 584

Kde nás najdete:
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Jsme rodinná irma a specializujeme se na výrobu vlastních pr-
votřídních likérů a sirupů s ovocnou příchutí vyráběných výhradně
z přírodních surovin, bez použití umělých sladidel či přírodních ná-
hražek.Svým výrobním programem usilujeme o důstojné navázaní
na dávno zapomenuté receptury naších předku, které přizpůsobu-
jeme požadavkům a chuti dnešního konzumenta. Jsme hrdí na naše
ocenění Královské Pálenice a Likérky Velkého Lašska.

Používáme
tradiční tech-
nologii výro-
by a zásadně
jen s přírod-
ními barvivy,
zaručujeme
kvalitu a tr-
v a n l i v o s t

výrobků a to bez konzervačních
látek. Díky tomuto složení jsou
vhodné pro použití v domácnos-
ti, např. sodastream a dodává-
me zejména do gastroprovozu,
jako jsou hlavně školní jídelny
a školky, dále pak tábory, závodní
a veřejné jídelny,nemocnice, re-
kreační a sportovní střediska a re-
staurace či hotely, ale také i pro
cukrářské výrobky.

Vybrat si můžete z více než 22
druhů sirupů

Bylinné sirupy
Základem bylinných sirupů

jsou maceráty s bylinek. Bylinné
sirupe nabízíme v těchto varian-
tách:

• Borůvka - rakytník
• Mateřídouška
• Zázvor
• Ibišek (karkade)
• Lahodný bylinný likér slad-

ko-hořké chuti, jehož základ
a výjimečnost tvoří ovocný
destilát a jedinečná skladba
bylin. Tento nápoj je určen
jak k přímé konzumaci, tak je
velice vhodný do míchaných

Bylinné sirupy do každé rodiny.
nápojů, jako např. Beskydské
Mojito.

• Tradice tohoto bylinného li-
kéru se datuje od roku 1856,
kdy stejnojmenný likér začal
vyrábět frýdecko-místecký ob-
chodník a likérník Hermann
LÖW.

• Firma Löwvyrábějící veškeré li-
hoviny rosolky a likéry patřila
k největším v Rakousko-Uher-
sku pak i v první republice.
Likér Lysá Hora, pojmenovaný
po největším vrcholu beskyd-
ského pohoří získal největší
cenu Grand Prix na světové vý-
stavě v Paříži v r. 1900 a velkou
zlatou státní cenu ve Vídni r.
1904.

Beskydské angreštové, malino-
vé a borůvkové likéry jsou spe-
ciální – ovoce v 20% alkoholu,
přislazeno přírodním cukrem.
Vhodné k přímé konzumaci, ale
také na koktejly, do horkých ná-
pojů, na poháry.

| Z DRAV Í |komerční příloha středa 8. října 2014 915
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CO SLIBUJÍ POLITICI?
Inscenaci Jak chut-
ná moc či dramati-
zaci příběhu vily
Tugendhat Skleně-
ný pokoj. Nejen to
uvidí lidé v brněn-
ských divadlech.

Národní divadlo v Brně jen
před pár dny uvedlo premié-
ru hry Jak chutnámoc namo-
tivy románu slovenského au-
tora Ladislava Mňačka. Už za
dva dny má premiéru balet
Louskáček Petra Iljiče Čaj-
skovského. V listopadu pak
uvede Janáčkovu operu podle
hry Karla Čapka Věc Makro-
pulos.

Pro Městské divadlo Brno
je tato sezona výjimečná –
v sobotu slavilo desetileté vý-
ročí existence Hudební scé-
ny. V červnu 2015 navíc diva-
dlo slaví 70 let existence. „Ve
světové premiéře uvedeme

například dramatizaci příbě-
hu brněnské vily Tugendhat
Skleněný pokoj,“ láká na jed-
nu z her letošní sezony mluv-
čí divadla Lenka Pazourková.
V Huse na provázku se v lis-

topadu odehraje obnovená

premiéra legendární Babič-
ky, tentokrát pod názvem Ba-
bička: Šťastná to žena! v režii
Ivo Krobota a s Jiřím Pechou
v titulní roli.
Divadlo Bolka Polívky zase

v listopadu připravuje festi-
val klaunerie a nekompromis-
ního humoru nazvaný Přes
čáru.
HaDivadlo představí cel-

kem pět velkých premiér.
Nejočekávanější událostí na
podzim bude uvedení drama-
tizace úspěšného románu Ka-
teřiny Tučkové Vyhnání Ger-
ty Schnirch. Světová premié-
ra této inscenace se uskuteč-
ní 28. října.

EVA
LALKOVIČOVÁ
dopisy@metro.cz
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Národní divadlo nyní láká na hru Jak chutná moc. ČTK

To, že je o originální módu
v Brně zájem, potvrzuje již 11.
ročník Factory FashionMarke-
tu, módní akce, která staví na
nápaditosti prodávaných vý-
robků. V sobotu a v neděli tam
najdete různé doplňky, kabel-
ky či oblečení pro dámy
a pány, všechno originální
kousky. „Prodejce vybíráme
podle kvality a zároveň tak,
aby na trhu byla pestrá nabíd-
ka. Letos máme zajímavé no-
váčky, kteří se v Brně předsta-
ví poprvé,“ říká pořadatelka
akce Kateřina Hanko Pleticho-
vá a vyjmenovává je. „Bubibu-
bi Ties se soustředí na krava-
ty, kapesníčky do saka a ozdo-
by do pánských klop. Vintage
obchod Zlatá padesátá nabízí
ženské šaty ve stylu padesá-
tých let. Studio up vyrábímini-
malistické šperky z eloxované-
ho hliníku a No Pink No Blue
předvedou originální ekologic-
koumódu pro děti.“ LAL

obleky již od 990kč
sezónní výprodej

slevy až do40%na vybrané zboží

akce do vyprodání zásob. sleva platí s vystřiženým inzerátem. slevy nelze sčítat.

ROYAL PROSTěJOV,
BRNO, velký špalíček, mečová 2

Otevírací doba:
po - so:
ne:
09:00 - 21:00
10:00 - 20:00

TEL.: 739 042 552
EMAIL: BRNO125@PROSTEJOVCZ.CZ

PROSTĚJOV FASHION,
BRNO, masarykova 430/25

Otevírací doba:
po - pá:
so:
10:00 - 18:00
10:00 - 14:00

TEL.: 603 220 588
EMAIL: BRNO121@PROSTEJOVCZ.CZ

WWW.PROSTEJOVCZ.CZ

Vyrobeno

ve Švýcarsku

D
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Jediný v ČR se zesílenou dávkou čistého
kolagenu UCI® a UCII® a vitaminem C

Špičkový kolagen

vazy a šlachy
pro Vaše klouby,

Od 379 Kč
60 cps.

Kúra na 2 měsíce

„Mám radost ze svých 99% spokojených zákazníků!“

Žádejte v lékárně
*99% pozitivních odpovědí
Zdroj: Cemio Switzerland:
Spotřebitelská studie Kamzík, červenec 2014.

Vitamin C je důležitý pro správnou tvorbu
kolagenu v kloubních chrupavkách.

100 20 30 40 50 %

Pomáhá zachovat
výkonnost při sportu

Mám pocit dobré kvality života

Pomáhá mi zachovat výkonnost
při každodenních aktivitách

Mám pocit dobré kondice svých kloubů

99 %* uživatelů potvrdilo
spokojenost s přípravkem CemioKamzík®

inzerce

Divadla zahájila sezonu
plnou premiér a novinek

Móda.
Za originály
do Vlněny
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Brněnský automo-
todrom se tuto ne-
děli pokusí překo-
nat loňský rekord.

V roce 2013 se na dráze sešlo
2988motocyklů. Letos organi-
zátoři lákají motorkáře na
lepší svezení. Zatímco loni ko-
lona projela okruh dvakrát,
letos jej obkrouží jen jednou,
zato ale podle organizátorů
ve vyšším tempu. „Vzhledem
k počtu motorek, které se zú-
častnily pokusu o rekord
loni, jsme přistoupili k úpra-

vě systému nájezdu na
dráhu. Díky tomu eliminuje-
me otravné popojíždění mo-
torek v koloně, které strojům
vůbec nesvědčí. Motorkáři se
tedy už nemusí bát, že bymo-
torku uvařili nebo si zničili
spojku,“ říká mluvčí okruhu
Jiří Smetana. Kolonu po drá-
ze povedou známí jezdci,
konkrétně testovací jezdec
Pepa „Sršeň“ Šiler a Kamil Ho-
lán, vítěz legendárního závo-
du Tourist Trophy na ostrově
Man.
Každý motorkář dostane

při průjezdu branou automo-
todromu unikátní památeční
samolepku, díky čemuž pak

pořadatelé zjistí počet účast-
níků. „Akce je vhodná pro
všechny typy motocyklů – od
skútrů, přes mopedy a histo-
rické stroje, až po závodní
motocykly bez registrační
značky. Důležitý je však dob-
rý technický stav stroje,“ říká
Smetana. RADEK BABIČKA

Už popětapadesáté příští tý-
den zamíří do Brna filmové
„kraťasy“. Od 15. do 18. října
se totiž v moravské metropo-
li koná festival krátkých fil-
mů Brněnská šestnáctka.
Hlavní program míří do kina
Art, ten doprovodný pak i do
Moravské galerie a do Sálu
Břetislava Bakaly.

„Letošní ročník bude vype-
čený. Kromě rarit v podobě
australského muzikálu nebo
dánské animované erotické
pohádky se námpoprvé před-
staví i zástupci indonéské
nebo jihoafrické kinemato-
grafie. Tradičně představují
velmi silnou a kvalitní složku
filmy z Německa, Španělska

a také z Mexika,“ říká k sou-
těžní přehlídce ředitel festiva-
lu Miroslav Maixner.
Na festival se letos přihlási-

lo přes šest set filmů z celého
světa, do soutěže jich však
prošel jen zlomek.
Role předsedy mezinárod-

ní poroty se ujme věhlasný
britský kritik a donedávna

i prezident organizace Euro-
pa Cinemas Ian Christie.
Mimosoutěžní část festiva-

lu nabídne exkluzivní projek-
ce raritních archivních filmů
zpracovávajících Slovenské
národní povstání na 35mm
filmových pásech či archivní
amatérské snímky z třicá-
tých let na 8mm a 16mm fil-

mech. Jedním z hlavních láka-
del by měl být také desetidíl-
ný seriál režiséra Radima
Špačka Dámi/Nedámi. Každý
díl českého sitcomu trvá při-
bližně tři minuty.
Dětským filmovým fanouš-

kům pak pořadatelé festivalu
přichystali hlavně filmové
workshopy. BAB

Brněnská šestnáctka. Nabízí i erotickou pohádku
Pocta zesnulémuMarcu Simoncellimu AUTOMOTODROMBRNO.CZ

Pokus o rekord

Motoshow se koná třetím
rokem jako vzpomínka na
tragicky zesnulého závodníka
Marca Simoncelliho.

● Účast na akci je zdarma.

15.10. 2014 Zahajujeme prodej
ovocných stromků a bobulovin

na Šlechtitelské stanici Želešice u Brna
jabloně, hrušně, meruňky, broskvoně, třešně

višně, slivoně, ořešák, rybíz, angrešt,
maliník, mišpule, jeřáb

Tel: 547 242 487 nebo 739 570 463, Ing. Procházka

P
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2
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1
4

Plodiny pro zelené hnojení - hořčice, svazenka, jílek j.
Osiva pícnin - vojtěška, jetel luční/plazivý
Travní směsi - pro okrasné i zemědělské využití

Informace o širší nabídce na www.agrogen.cz
nebo tel: 547 227 510, 511, 515, fax:547 227 514

www.agrogen.cz/inpage/agrogen/

AGROGEN, spol. s r.o., Zahradní 1a, 664 41 Troubsko

e-shop:

Šlechtitelská stanice Želešice, zelesice@agrogen.cz
GPS: 49.1155244°N, 16.5828167°E

inzerce

Přijedou tři tisíce motorkářů?
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Min. 17
Max. 21

Min. 15
Max. 19

Min. 13
Max. 22

Min. 13
Max. 20

SOBOTAPÁTEK

Napište bublinu a reagujte
na sloupek na:

www.facebook.com/denikmetroZÍTRA

„Já říkal
centrum...“

MATĚJ POUPĚ
Facebook

FOTO: 2x AP

Kvíz
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Napište svou bublinu
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Počasí

Napadá vás vtipný popisek?

1 Jedna z nejkrásnějších
hereček historie
Ornella Mutiová
se narodila v Římě
roku:
a) 1945
b) 1955
c) 1965

2 Opat kláštera v Teplé
Karel Kašpar
Reitenberger byl
jedním ze zakladatelů:
a) Františkových Lázní
b) Mariánských Lázní
c) Karlových Varů

3 Svět ocenil činnost
Michaila Gorbačova
Nobelovou cenou za
mír v roce:
a) 1990
b) 1994
c) 1998

4 Pod texty slavných
muzikálů West Side
Story a Gypsy je
podepsán:
a) George Gershwin
b) Leonard Bernstein
c) Stephen Sondheim

5 Rapper Cordozar
Calvin Broadus je
známý pod
pseudonymem:
a) Snoop Dogg
b) 50 Cent
c) Eminem

Stupeň zátěže pro dnešek: bio 1
Mírná zátěž. Stupeň zátěže umožňuje běžný denní režim bez
omezení, pouze s přihlédnutím k aktuálnímu zdravotnímu stavu.
Teplotní rekord: 24,1 °C
Rok výskytu: 2009

Sudoku

12:00 Zprávy ve 12
12:20 Předpověď počasí, Spor-

tovní zprávy, Události
v regionech plus

12:30 Sama doma
14:00 Vše o vaření
14:15 Okouzlení III (21/52)
15:10 Otec Brown (5/10)
16:05 Sobota v dívčí škole
17:05 Cestománie
17:40 Černé ovce
18:00 Události v regionech
18:25 AZ-kvíz
19:00 Události
19:50 Branky, body, vteřiny

13:20 Postřehy odjinud
13:25 Kvarteto
13:55 Svatba aneb Setkání

romského druhu
14:45 Král Artuš
15:30 Chcete je?
15:35 Království divočiny
16:05 Klíč
16:30 Rybí legendy J. Vágnera
17:25 Planeta Země: Pouště
18:15 Moje rodina IV
18:45 Večerníček
18:55 Pán času VI
19:45 Postřehy odjinud
19:50 Zprávy ve znakovém jazyce

20:00 Policajti z centra
Krimiseriál (ČR/SR, 2012).
Zločin si vás najde kdeko-
liv. Velké korupční kauzy,
únosy i „obyčejné“ vraždy.
Hrají: F. Blažek, D. Jurčová,
R. Stanke, A. Švehlík,
P. Gábor, P. Klimeš a další

21:00 Gejzír
21:29 Losování Šťastných 10

a Šance milion
21:30 Paterčata
22:10 Což takhle dát si špenát

Komedie (ČR, 1977)
23:40 Kriminálka Paříž (39/92)

Krimiseriál (Fr., 2007)
00:35 Máte slovo s M. Jílkovou
01:35 AZ-kvíz
02:05 Dobré ráno
04:40 Chalupa je hra
05:05 Zkus mít vkus
05:30 Události v regionech

ČT1

20:00 Kamera na cestách:
Yucatán prodchnutý
tajemstvím Mayů
Dokument. Výprava do
dávných časů i za pouta-
vou současností jihový-
chodu Mexika

21:00 Na cestě po Vanuatu
21:25 Bedekr
21:55 Bimboland

Komedie (Fr., 1998)
23:25 Na stojáka
23:50 Kanadská soda II
00:15 Cestománie
00:45 Křesťanský magazín
01:10 Chcete mě?
01:40 Náš venkov: Sejdeme se

na Anče
02:05 Pohlednice zMontmartru
02:20 Z očí do očí
02:50 Frýdek a Prašivá
03:10 Z Podluží

ČT2

20:15 Cesty domů III
(293)
Rodinný seriál (ČR, 2014).
Domov je tam, kde na nás
čeká láska. Rudolf zachra-
ňuje Simonu. Na Blanku
udělá dojem Salák. Lucie
pozná Hynečkovu adoptivní
rodinu Hrají: A. Švehlík,
J. Janěková, R. Zach, V. Frei-
manová, P. Štěpán a další

21:35 Show Jana Krause
22:30 Telebazar
23:45 Hawaii 5-0 II (6)
00:40 Sběratelé kostí VI (17)

Krimiseriál (USA, 2011)
01:40 Vraždy v Kitzbühelu VI

(12)
Krimiseriál (Rak., 2007)

02:35 Doktor z hor: Nové
příběhy III (10)

03:20 Wolffův revír IV (13)

PRIMA

17:05 Mixxxer
Klipy na SMS přání, pokec
s hostem

18:00 Óčko hity
19:00 Óčko news

Hudba, film, zábava -
nikdo a nic nám neuteče

19:05 Moje desítka
TOP 10 klipů podle
diváka Óčka

20:00 CZ & SK
České a slovenské klipy

21:00 Millennium
Největší hity nového
milénia

22:00 Simply the best
Ty největší hity všech dob

23:00 Love zone
Hodina plná lásky

00:00 Óčko flirt
Proud klipů se vzkazy
diváků Óčka

ÓČKO

20:20 Doktoři z Počátků
(69)
Seriál (ČR, 2014). Ota se
dozví, že Katy na švýcar-
skou kliniku nepřijmou
kvůli podmínce. Dřív než je
nucen to Katy oznámit,
zasáhne osud - Panenka
dostane mrtvici a bojuje
o život. Iva se konfrontuje
se Zuzankou, Macek rezig-
nuje a dává v práci výpo-
věď. Vanda objeví Rudův
lup. Hrají: M. Stránský,
V. Postránecký, L. Termerová,
I. Janžurová a další

21:35 Námořní vyšetřovací
služba X (7)

22:35 Nejlepší z Brooklynu
Akční film (USA, 2009)

01:25 Mentalista IV (11)
02:10 Novashopping

NOVA

20:15 Letadlová loď
Enterprise (3)
Dok. seriál (USA, 2008).
Letadlová loď USS Enterpri-
se je jednou z řady plavidel,
jejíž posádka prošla
peklem druhé světové
války. Zúčastnila se bojů
proti Japonsku a byla
takřka u všech důležitých
událostí v Pacifiku

21:25 Teorie velkého třesku II
(15)

22:00 Partička
22:50 Neviditelné komando

Akční film (USA, 1997)
00:50 The Big Bang Theory II

(15)
01:15 Tráva VII (10)
01:45 Partička
02:25 Star Trek: Vesmírná loď

Voyager (3)

PRIMA COOL

12:00 Polední Televizní noviny,
Sportovní noviny, Počasí

12:25 Vražedná čísla IV (10)
13:25 Odložené případy II (8)
14:20 Dr. House V (16)
15:15 Ordinace v růžové

zahradě 2 (130)
16:35 Dva a půl chlapa II (21)
17:00 Odpolední Televizní

noviny, Sportovní noviny,
Počasí

17:25 Mentalista IV (11)
18:25 Ulice (2678)
19:30 Televizní noviny, Sportov-

ní noviny, Počasí

13:25 Wolffův revír IV (13)
Důmyslná vražda

14:25 Doktor z hor: Nové
příběhy III (10)

15:25 Rizzoli & Isles: Vraždy
na pitevně IV (6)
Někdo se dívá. Krimi-
seriál (USA, 2013)

16:25 Komisař Rex II (3)
17:30 Odpolední zprávy
18:00 Prostřeno!
18:55 Zprávy FTV Prima
19:25 Krimi zprávy
19:40 Divácké zprávy
19:55 VIP zprávy

12:35 Akta X VIII (1)
Vevnitř. Myster. seriál

13:35 Jmenuju se Earl IV (26)
14:05 Simpsonovi XIII (10, 11)
15:05 Bořiči mýtů III (16)
16:10 Ztraceni III (18)

D. P. Seriál (USA
17:10 Jmenuju se Earl IV (27)

Hledá se táta. Komed.
seriál (USA, 2009)

17:40 Grimm II (20)
Polibek smrti. Fantasy
seriál (USA, 2012)

18:30 Simpsonovi XIII (12, 13)
19:20 Kdo přežije: Tocantins (14)

06:00 Ranní fresh
Vstávání s muzikou

09:00 Millennium
10:00 Óčko hity
12:00 Óčko news
12:05 Óčko hity
13:30 TyTrubko
13:35 Óčko hity
14:00 Óčko news
14:05 Óčko hity
15:00 TyTrubko
15:05 Óčko hity
15:30 Óčko news
15:35 Mixxxer show
17:00 Óčko news
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Petr
Kouřil
Volím

rychlejší možnost
přes mobil.

LÁĎA GAGA
Uplynulý víkend jsemměl možnost zúčastnit se dvou monstr
akcí. Tou první byl 42. ročník turistického pochodu/cyklo pojez-
du/kočárko drncáku Třemošenská padesátka, kde jsem se jako
jeden z patronů projektu Sportuj s námi vyskytl. Samozřejmě
jsem chtěl okamžitě jít oněch padesát kilometrů, ale poté, co si
organizátoři nechtěli nechat vysvětlit, že je ujdu za 27 minut,
jsem vzal zavděk alespoň čtyřmi kilometry. A parťákemmi ne-
byl nikdo jiný než otec zakladatel masta’ Rasta Břetislav Steidl,
muž, který pochod založil a nechyběl ani na jednom ročníku.
V klidu jsme se prošli, popovídali si o životě... krásné to bylo.

Po cestě jsem sebral něco odpad-
ků a tím všem vnukl myšlenku,
že příště každý účastník dostane
igelitový pytlík a po cestě při pl-
nění odznaku turistické zdatnos-
ti sebere nějaký ten odpadek
a tím dodá svému pochodu ještě
další, šlechetný rozměr.
Druhý den jsem byl vypraven na

koncert zpěvačky Lady Gaga. Tento podnik jsem navštívil samo-
zřejmě čistě ze studijních důvodů, chtěl jsem vidět, co že to je
za parádu, která už nějaký čas hýbe jistou částí světa. A upřím-
ně musím říct, že když jsem se kdysi ve školce nasoukal do kos-
týmu vrány a byl tak součástí besídky Lumpíci a lumpačky, tak
to mělo větší uměleckou hodnotu. Kostýmy z molitanu, kouzel-
né byly, „jakože dinosauří bodliny“, barevné míče, exaltovaní
vykroucení tanečníci, převlečky, paruky... celé to více připomí-
nalo velkou travesty show než vystoupení hvězdy světového
showbyznysu. Kdosi za mnou se ironicky nahlas zeptal: „Kdo je
ta stehnatá pani, na těch prasečích nožičkách?“ Pohotově jsem
neznámému odpověděl: „To je Láďa Gaga!“ Celý náš sektor NIP
se hurónsky rozchechtal. Zajímavý zážitek, jen odpadky jsem
tam žádné nevysbíral.

Jakub
Smrek

Jedu-li autobusem,
tak SMS lístek,

metrem z automatu.

Citát

Celé to více
připomínalo velkou
travesty show než
vystoupení hvězdy.

Kupujete si klasickou jízdenku, nebo SMS lístek?

inzerce

V sexuální oblasti budete
spokojeni. Nezadaní si bu-

dou dnes moci vybírat, s kým dnešní
noc stráví. Zadaní, těšte se na dravý sex!

Beran 21/3–20/4
V partnerství budete vníma-
vější. Zadaným se to ve vzta-

zích bude velice hodit. Ti nezadaní mají
příležitost oslnit svou galantností.

Váhy 23/9–23/10

Máte jedinečnou příležitost
všem okolo ukázat, že nejste

až tak vážní. Ukázat, že máte komický
talent a všechny kolem pobavíte.

Rak 22/6–22/7
V zaměstnání budete nadmí-
ru spokojeni, a to nejen sami

se sebou, ale i s inančním hodnocením.
S prémiemi budete velmi spokojeni.

Kozoroh 22/12–20/1

Uvědomíte si, že vášnivý sex
není všechno, co je třeba ve

vztahu, ale že je potřeba i umět naslou-
chat a promlouvat s tím druhým.

Býk 21/4–21/5
Nepouštějte se do žádných
debat a už vůbec ne hádek,

stejně byste si neprosadili svou a v dů-
sledku by to bylo plýtvání energie.

Štír 24/10–22/11

Prostředekpracovního týdne
nepřinese žádné změny a vy

si budete moci i nadále nerušeně har-
monicky proplouvat dnešním dnem.

Lev 23/7–22/8
Vztahy vám budou připadat
příliš složité a budou vás ob-

těžovat. Proto se rozhodnete, že je pro
dnešek budete absolutně ignorovat.

Vodnář 21/1–20/2

V zaměstnání byste měli být
seriózní, jelikož budete pod

zrakem šéfa, který bude kontrolovat, jak
profesionálně mluvíte s klienty.

Blíženci 22/5–21/6
Díky touze po sexuálních zá-
žitcích budetemítmálo času

na vše ostatní. Budete jen přemítat, jak
docílit uspokojení svých potřeb.

Střelec 23/11–21/12

Zapomínali jste poslední do-
bou kvůli povinnostem na

sex? Dnes je s tím konec! Nastává změna
k lepšímu a stanete sexuálním dravcem.

Panna 23/8–22/9
S city byste to neměli moc
přehánět, máte totiž sklony

dramatizovat a tím by si váš objekt zá-
jmu mohl připadat trochu udušený.

Ryby 21/2–20/3

Horoskop
Přesné prognózy na míru!

VoLejte

Kompetentní poradenství od profesionálních poradců
Záruka spojení s poradcem dle vašeho přání
Dostupnost 24 hodin denně, 365 dní v roce, vč. svátků

906 701 701

Pište SMS ve tvaru 67NPC
a svůj text na číslo 900 30 55

Mám jasnovidecké schopnosti!
Dokážu odkrýt budoucí záležitosti!

Mám jasnovidecké schopnosti!

Věštkyně Jasmína

JAKUB
KOHÁK
VYSBÍRALES

EXALTOVANÝ
(ze sloupku Jakuba Koháka

na této straně)

Nadšený, zanícený,
vzrušený, přepjatý,

výstřední
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Anketa

Komiks

Řešení sudoku

Sloupek Slovo dneVýrok dne

Dominik
Uxa

Vzal bych si tu
z automatu, kredit
mám na volání.

Dopisy a vzkazy

Neplánujte jen
od počítačů
Před několika roky byla
zavedena autobusová lin-
ka 292 z Malostranského
náměstí k nemocnici pod
Petřínem. Jezdila napros-
to přesně v intervalu pat-
nácti minut. V rámci zlep-
šení pražské dopravy byla
tato linka zrušena a nahra-
zena linkou 294, jejíž tra-
sa vede z Florence staro-
městskými uličkami na
Malou Stranu a k nemoc-
nici. Interval byl prodlou-
žen na 30 minut, avšak
vzhledem k dlouhé trase
lze očekávat velká zpoždě-
ní. Věřím, že linka 292 se
nevyplácela, protože vozi-
la převážně seniory,
nicméně byla zavedena
právě pro staré a nemoc-
né občany. Prosím odpo-
vědnou osobu, která tuto
změnu k horšímu prosadi-
la, aby nechala doma svo-
je auto a linku 294 několi-
krát použila, aby tak po-
znala, že nová linka je ne-
použitelná. Vůbec by ne-
škodilo, kdyby zaměstnan-
ci Ropidu měli občas po-
vinný týden bez osobních
aut a poznali tak v praxi,
co od svých počítačů na-
plánovali.

MILAN KRESL, Praha 6

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno a adre-
su. Metro si vyhrazuje právo edi-
tovat dopisy.

„Necítím se jako
slabší kus.“

ANTONÍN PRACHAŘ, MINISTR
DOPRAVY

Premiér Sobotka i ministr finan-
cí prý znesnadňují Prachařovi

práci. Dlouhodobě ho totiž kriti-
zují, což vyvolává spekulace
o jeho odvolání. Za takových

podmínek se podle Prachaře těž-
ko hledají lidé na důležité posty

na ministerstvu.
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Oběd si v práci
dopřáváme častěji
než loni. Roste
obliba donáško-
vých služeb.

Obědy z domova si nosí do
práce 45 procent českých za-
městnanců. K tomu je nevede
ani tak starost o vyváženou
a zdravou stravu jako přede-
vším snaha nezatěžovat ro-
dinný rozpočet výdaji za obě-
dy v restauraci či závodní jí-
delně. Vyplývá to z ankety na
portálu Profesia.cz.

„Často si také zaměstnanci
nestíhají zajít na oběd, a pro-
to je pro ně domácí strava vý-

hodná, někdy chybí i vyhovu-
jící stravovací zařízení v blíz-
kosti pracoviště,“ uvedla dal-
ší důvody Kateřina Jaroňová
z pracovního portálu.
Každý osmý člověk v Česku

pravidelně neobědvá vůbec.
Při porovnání s loňskými vý-
sledky průzkumu počet těch-
to lidí klesá. Zatímco ještě
před rokem to bylo dvacet
procent respondentů, letos
jich je již jen třináct procent.
Příležitost provětrat si hla-

vu během oběda v restauraci
využívá osmnáct procent
účastníků. Kdysi masově pro-
vozované závodní jídelny na-
vštěvuje čtrnáct procent
lidí. ČTK

Kabinet souhlasí s doporuče-
ním veřejného ochránce
práv, podle kterého by in-
spekce práce měla mít mož-
nost pokutovat zaměstnava-
tele za neoprávněné sledová-
ní zaměstnanců na pracoviš-
ti.
Vláda chce podnět začlenit

do plánu legislativních prací
pro příští rok, uvádí ve zprá-
vě pro poslance o využití om-
budsmanových doporučení.
Úřad ochránce práv označil

za absurdní situaci, kdy in-
spekce může sledování na
pracovištích kontrolovat a žá-
dat nápravu, sankci ale ulo-
žit nemůže. Nyní inspekce
postupuje tak, že se obrací
na Úřad pro ochranu osob-
ních údajů. Úřad ale ukládá
pokuty výhradně za skutky,
které se týkají zpracování
osobních údajů, tedy v přípa-
dech, kdy jsou zaměstnanci
sledováni technikou se zá-
znamem. ČTK

Kromě obliby jídla z domova vzrostla i obliba donáškových jídel. PROFIMEDIA.CZ

Donáškové služby

Výsledky ankety pracovního
portálu zároveň naznačují ros-
toucí oblibu donáškových slu-
žeb.

● V loňském roce si obědové
menu vybírala z nabídky
těchto společností čtyři pro-
centa respondentů, letos do-
vezené menu konzumuje na
pracovišti už každý desátý
Čech.

Práce - nabídka
• Poznejte rozmanitou práci u svě-
tového lídra v čistírenství. Čistírny
Bel&Blanc a 5`a sec ročně obslou-
ží tisíce klientů. Poznejte jak náš
odborně zaškolený personál svojí
každodenní prací buduje náš spo-
lečný úspěch a staňte se jedním
z nás. Na Váš životopis čekáme
na: jdvorak@beletblanc.cz. Hledá-
me zaměstnance do našich pro-
vozoven Plzeň Plaza a OC Borská
Pole. Rytmus práce: dlouhý/krátký
týden, ve 12hod. směnách.

Služby - nabídka

Finance - nabídka
• 1. platba až po vyplacení půjč-
ky! AKompas.cz půjčky bez regis-
tru, peníze do 3 dnů. Kanc. Brno,
vl. zdroje + zprostřed. pro 2 věřite-
le. 732744679 i SMS

• Chcete se zbavit všech úvěrů
a platit pouze jeden s minimální
splátkou? Volejte na 737 806 266.
AKČNÍ ÚROK od 3%.

Potřebuji to denně! Zavolej•
na mob.: 724 830 977!

BEZVA FLIRTÍK! Ženy, dámy,•
paní 18 - 80 let! Celá ČR! Jaká by
měla být ta tvá? Napiš SMS ve
tvaru 57FNE a text na 909 15 40

Manžel ve mně postavil•
zábrany vůči životu. Zboř je
a najdi mé pravé já. Čekám na
TEBE! Vytoč 909 80 50 40 nebo
pošli SMS na 909 15 45 s kó-
dem 62GUU a tvůj text!

Rajcovní stařena Zdeňka 63.•
Trochu ojetá mašina, ale po
menší dávce tvé smetánky opět
jako nová. Jdeme na věc? Brnk-
ni mi 909 90 99 25 kód CDU14

Osamělá Hanka 34. Přítel•
uspěl v podnikání a pomalu
zapomněl na obyčejný život.
Netoužím po luxusu a drahých
dárcích. Sex, vášeň to je to, co
mi v životě chybí! Pomůžeš mi?
T.: 909 801 801 nebo piš SMS
na 909 15 50 s kódem 42GFN
a tvůj text!

E.M.A. Europe s.r.o., P. O. Box 14, Praha 05, 110 05, tech.
zajišťuje Materna, jen pro starší 18let, 1sms/50Kč vč DPH;
1min/90Kč vč DPH, www.ema.bz, www.platmobilem.cz

Intimní - nabídka

VÝKUPZLATA!
za nejlepší cenu hotově
nejvýhodnější půjčky na zlato
www.avarrio.cz
Soukenická 8 , Praha 1
737858585

adam
security

BEZPEČNOSTNÍ
AGENTURA

Přijme ihnedMUŽE a ŽENY na pozici:
STRÁŽNÝ/Á

• Praha • Mladá Boleslav
• Pardubice • Písek

mZda od 55 - 80 Kč/hod.

800 600 333
www.adamsecurity.cz

Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30-12.30, 13.30-17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178, fax: 225 066 653

Každý druhý si
nosí vlastní oběd

Vláda. Chce sankce za
neoprávněné sledování
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Pokudmáte nějaké
úspory, můžete se stát
investorem i vy.Možnos-
tí, jak se pokusit své pení-
ze zhodnotit, je celá
řada.

Máte odvahu riskovat se svými peně-
zi? Pokud ano, pak z vás může být in-
vestor. Mnoho Čechů to tak ale nemá.
A navíc jsme tak trochu líní se o své fi-
nanční prostředky více starat.
„V rozvinutém světě patříme mezi

ty ‚pohodlnější‘ investory, kteří raději
šoupnou peníze do banky, než aby se
namáhali zaměstnat mozkové závity
a vymýšleli, do čeho investovat,“ říká
ředitelka společnosti Next Finance
Markéta Šichtařová.
Možností, jak své peníze investovat,

je přitom celá řada. Většina z nás si
pod pojmem investice představí ze-
jména akcie a cenné papíry. „Lze sem

zařadit téměř cokoliv. Na kapitálo-
vých trzích akcie, dluhopisy, podílové
fondy, ETF fondy (burzovně obchodo-
vaný fond). Pro pokročilé jsou zde cer-
tifikáty, warranty, opce, futures,
forvardy, swapy, komodity, devizový
trh (obchodování s měnami),“ vyjme-
novává analytik společnosti Cyrrus To-
máš Menčík.
Přesto, že by se mohlo zdát, že na

poli investic už není velký prostor pro
novinky, přece jen se občas nějaké ob-
jeví. „Z nedávné doby je velice rostou-
cí trh takzvaných crowd, tedy davo-
vých či skupinových investic. Jde o in-
vestici, kdy osoba, která má nápad
ohledně nového produktu či služby,
potřebuje sehnat prvotní finance.
Osloví tedy prostřednictví internetu
velkémnožství lidí a timu přispějí, po-
kud si myslí, že má myšlenka schop-
nost obstát na trhu,“ uvádí příklad Jan
Hadrava z poradenské společnosti Pri-
cewaterhouseCoopers.
Novinkou je třeba bitcoin, což je va-

rianta na již známé technologické in-
vestice. ROMANA BARBOŘÍKOVÁ

Investovat
můžete třeba
do svých dětí

Jakémožnosti investování existují

Velmi časté je v současné době investování do bydlení. PROFIMEDIA.CZ

Své peníze můžete zhodnocovat několi-
ka způsoby, které se od sebe zásadně
liší.

● V případě akcií, cenných papírů a dal-
ších, například bankovních produktů
máte v ruce pouze papír jako potvrzení
toho, že jste do něčeho investovali.

● Do této kategorie spadají také výše zmi-
ňované warranty (vysoce rizikové cen-
né papíry), opce, futures, forvardy (ne-
standardizovaný termínový kontrakt za-
vazující k plnění obě smluvní strany, jež
se mezi sebou dohadují na konkrétních

podmínkách obchodu individuálně),
swapy (mimoburzovní finanční kon-
trakt uzavřený mezi dvěma subjekty
o budoucí výměně aktiv nebo finan-
čních toků za předem dohodnutých
podmínek).

● Pro ty, kteří se v burzách příliš nevyzna-
jí, jsou zde jednodušší investice. Sem
patří byty, pozemky, polnosti, umění,
starožitnosti a svým způsobem i děti
a jejich vzdělání.

● Velmi časté jsou pak spořicí účty
(ze kterých si můžete své peníze vybrat
kdykoliv) a termínované vklady.
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Investice se ve velké míře týkají také
firem. Ty ovšem nevkládají finanční
prostředky do akcií, cenných papírů
a podobně, ale zaměřují se například
na vědu a výzkum, aby v budoucnu je-
jich společnosti držely krok s ostatní-
mi, případně je i předběhly, a vydělá-
valy.
Mnoho firem působících v Česku

hodlá v budoucnu své investice do vý-
zkumu ještě zvyšovat. Z průzkumu
společnosti Deloitte vyplynulo, že ta-
kových je téměř polovina.
„Celkem 83 procent dotázaných

spolupracuje při realizaci projektů
výzkumu a vývoje s třetími stranami,
nejčastěji se jedná o spolupráci s uni-
verzitami a s ostatními výzkumnými
organizacemi včetně Akademie věd
ČR. Mezi nejvíce využívané formy

spolupráce patří společný výzkum
(72 %), výzkumna zakázku (43 %) a an-
gažování studentů a doktorandů
(49 %),“ uvádí se ve zprávě. MET

Ne každá investice
je vhodná pro kaž-
dého. Pomoci vám
v tommůže porad-
ce, ale na základní
otázky si můžete
odpovědět sami.

Jak velké jsem ochoten pod-
stoupit riziko? Jak dlouho si
mohu dovolit mít peníze vá-
zané v investici? Jak rychle se
k penězům v případě potřeby
chci dostat? To jsou základní
otázky, na které byste si měli
odpovědět, když začnete uva-
žovat o tom, že byste rádi své
naspořené peníze nějak zhod-
notili.

„Čím vyšší riziko je člověk
ochoten podstoupit, tím sa-
mozřejmě bude i šance na
vyšší zisk, ale i ztrátu – vli-
vem investování do rizikověj-
ších produktů, jako jsou na-

příklad akcie,“ uvádí analy-
tik společnosti Cyrrus Tomáš
Menčík.
Jednoznačná odpověď na

otázku, jaký investiční ná-
stroj se pro koho hodí, neexis-
tuje. „Potíž je totiž v tom, že
abychom mohli někomu ra-
dit, potřebujeme znát hned
několik parametrů: jeho ma-
jetkové zázemí a možnost či
chuť riskovat, jeho orientaci
ve financích, dobu, po kterou
je ochoten investovat, a tak
dál,“ říká ředitelka společnos-
ti Next Finance Markéta Šich-
tařová.
Pokud si sami nevíte rady,

může vám pomoci poradce.
„Doporučuji obrátit se na in-
vestiční poradce seriózních
společností, nejlépe však pří-
mo na investičnímakléře jed-
notlivých brokerských spo-
lečností,“ radí Menčík.
Podle Šichtařové je dobré

kontaktovat někoho, kdo se
specializuje na poradenství
a sám neobchoduje ani nemá

z vašich obchodů provizi, aby
nedocházelo ke střetu zájmů.
Investovat nemusíte pouze

sami za sebe, ale můžete tím-
to způsobem například zajiš-
ťovat úspory svým dětem.
„Jako vhodnou alternativu
zde vidím například doplňko-
vé penzijní spoření, stavební

spoření, případně konzerva-
tivní podílové fondy s malým
rizikem a dlouhodobým hori-
zontem,“ doporučuje Men-
čík.

ROMANA
BARBOŘÍKOVÁ
romana.barborikova@metro.cz

Budoucnost

48
Tolik procent českých společností
chce v následujících třech až pěti
letech zvýšit investice do oblasti
výzkumu a vývoje. Za největší
problém v aktuálním systému
podpory výzkumu a vývoje považuje
třetina (34 procent) firem nejasné
prováděcí instrukce pro podmínky
způsobilosti nákladů.

Investice je dobré kontrolovat denně. PROFIMEDIA.CZ

Mnoho firem už nyní spolupracuje s vědci. PROFIMEDIA.CZ

Kontrolujte

Investování není o tom, že
někam vložíte své peníze
a pak se po nějakém čase
podíváte, jak se jim daří.

● Ideální je kontrolovat své
investice denně. „A protože
to pochopitelně není mož-
né, ne každý si může dovolit
každou investici,“ upozorňu-
je Markéta Šichtařová z Next
Finance.

● Někteří pak nemají nervy
sledovat své investice, když
se jim zrovna nedaří. „To nej-
horší, co může investor
udělat, je totiž přestat
portfolio při ztrátách
sledovat a jen doufat, že
zase bude lépe,“ říká Tomáš
Menčík z Cyrrusu.

● Pokud na svou investici
zapomenete a nestaráte se
o ni, může se vám snadno
stát, že na ní nakonec
proděláte.

Myslete na zadní kolečka
a začněte spořit.
Budete in!
Pokud jste i vy letos o do-
volené sáhli do peněžen-
ky více, než jste plánovali
a vaše inanční rezervy jsou
na nule, máme pro vás tip.
Začněte spořit – budete
in! Podle průzkumů se mu
pravidelně či nepravidelně
věnují více než tři čtvrtiny
Čechů a s největší prav-
děpodobností tedy i řada
vašich přátel. Nejčastěji je
k tomu vede snaha o vytvo-
ření inanční rezervy anebo
si peníze odkládají na po-
řízení či vylepšení bydlení
a na dovolenou. Důvody
mohou být různé, cíl je jas-
ný – nedostat se do úzkých
a být připraven na nečeka-
ná a inančně náročná ob-
dobí.
A kolik že byste měli mít
naspořeno, aby vás neza-
skočila náhlá inanční tí-

seň? Odborníci doporučují
mít rezervu ve výši troj až
šesti násobku příjmu. Že to
ani náhodou nemáte a ani
nezvládnete? Ale ano, věř-
te si, chce to jen motivaci
a pevné odhodlání. Jak na
to? Začněte nejlépe hned
a pravidelně posílejte pře-
dem stanovenou částku na
oddělený, například spořicí
účet. Zde budetemít peníze
pod lepší kontrolou, nebu-
dou vás svádět k utrácení
a můžete sledovat, jak vaše
úspory rostou. Podělte se
o své spořicí plány s rodinou
nebo přáteli. Snaha, abyste
si před nimi neudělali ostu-
du a svůj cíl splnili, vás bude
více motivovat.

inzerce

Firmy. Investují také
do vědy a výzkumu

Než někam vložíte své peníze,
zamyslete se nad rizikem
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Také vy můžete in-
vestovat do zlata.
Chce to ale nepani-
kařit při prvních po-
klesech. Právě nyní
jde jeho cena dolů.

Jednou z možností, jak uložit
své peníze, je nakoupit zlato.
„Zlato je mnohými investory
bráno jako bezpečná investi-
ce v dobách recese. To se uká-
zalo v době uplynulé ekono-
mické krize, kdy cena zlata
rostla právě proto, že investo-
ři ztráceli důvěru v jiné for-
my investic a houfně ukládali
své peníze do zlata jako do
bezpečného investičního pří-
stavu,“ vysvětluje Jan Hadra-
va z poradenské společnosti
PricewaterhouseCoopers.
V současné době cena zlata

klesá. Důvodů je hned něko-
lik. „Jedním z nich je silný do-
lar, který ubírá na atraktivitě
tohoto kovu pro nedolarové
obchodníky. Navíc zlato fun-
guje jako bezpečný přístav
a ochrana proti inflaci. Zejmé-
na inflace je prozatím tabu,“
uvádí analytik společnosti
Cyrrus Tomáš Menčík.
Z toho důvodu podle něj

v současné době není nej-
vhodnější doba pro menší in-
vestory vybrat si právě tento
drahý kov. „Čas zlata opět při-
jde, ale vhodný okamžik je

několik pololetí vzdálený,“
dodává Menčík.
Investování do zlata byste

si měli nejprve důkladně pro-
myslet. „Můžu do zlata inves-
tovat i jako běžný občan, ale
musím vzít v úvahu to, že
jako investor bych měl mít
alespoň základní povědomí
o vývoji cen této komodity
a například nákladech, které
s sebou nákup a prodej zlata
nese,“ upozorňuje Hadrava.
Zlato musíte brát jako in-

vestici na delší dobu a ne ho
při prvních poklesech prodá-
vat. „Prodat byste ho měli
v případě, kdy potřebujete in-
vestovaný kapitál využít
nebo pokud najdete investi-
ci, která vámpřinese vyšší vý-
nos za odpovídající míry rizi-
ka,“ radí Hadrava.

ROMANA
BARBOŘÍKOVÁ
romana.barborikova@metro.cz Zlato můžete koupit v podobě cihliček. PROFIMEDIA.CZ

Kolik stojí

1207
Tolik dolarů museli v pondělí
zaplatit zájemci za jednu
troyskou unci (asi 31 gramů)
zlata. 1. října 2012 to bylo
téměř 1800 dolarů.

Dluhopisy eFi Palace
Dvouleté dluhopisy s ročním výnosem 4,5 %
Investice od 30 000 Kč

Emise III

30 000 Kč
třicet tisíc k

orun českýc
h

Výnos dluho
pisu: pevná

roční úroko
vá sazba ve

výši 4,5 % p. a.

Datum emise: 1. 7. 20
14

Datum splatnosti d
luhopisu: 1

. 7. 2016

Datum splatnosti v
ýnosu z dlu

hopisu: 1. 7
. 2015; 1. 7.

2016

Společnost eFi Palace, s.r.o., která je součástí koncernu e-Finance, a.s.,
vydala ke dni 1. července 2014 již třetí emisi dluhopisů areálu ubytovacího
a hotelového komplexu eFi Palace Hotel, nacházejícího se v centru Brna,
jehož příjmy jsou generovány z pronájmů nemovitostí, a to ubytovacích
jednotek, bytů a nebytových prostor. Tato emise je určena pro investory
se zájmem o investování do produktu spojeného s konkrétní nemovitostí.

polečnost eFi Palace, s.r.o., která je součástí koncernu e-Finance, a.s.,polečnost eFi Palace, s.r.o., která je součástí koncernu e-Finance, a.s.,
vydala ke dni 1. července 2014 již třetí emisi dluhopisů areálu ubytovacíhovydala ke dni 1. července 2014 již třetí emisi dluhopisů areálu ubytovacího

www.efipalace.cz
tel.: 515 555 555
info@e-finance.eu

člen koncernu e-Finance, a.s.
Bratislavská 52, Brno

inzerce

Zlato ano, ale
na delší dobu
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Program životního cyklu Horizont Invest řeší Vaše zásadní životní
situace
Naše podílové fondy patří dlouhodobě k nejvýkonnějším na trhu
Obhospodařujeme již 35 mld Kč pro více než 250 tisíc klientů
Nabízíme také doplňkové penzijní spoření se státním příspěvkem
Naše produkty jsou pravidelně oceňovány v anketě Zlatá koruna

Řešte s námi peníze
pro vaše děti, domov, důchod

Investice: 800 900 905
Penze: 840 640 440

www.conseq.cz

Peníze ležící na vašemběžném či spořicím
účtumají jednu velkou výhodu–můžete si je
kdykoli vyzvednout. Tím to zhruba končí. Jejich
úročení je zpravidla velmi nepatrné. Navíc jejich
snadnádostupnost zároveň způsobuje, žemá
člověk sklon je občas používat. Výsledkembývá,
že se peníze nerozmnožují, ale spíše naopak.
Mámeale jinémožnosti?

Můžeme peníze investovat.
Jedním z častých omylů
je, že si lidé pod pojmem
investování představují
složité a rizikové obchody,
které je možné dělat pouze
ve velkých objemech. Tento
omyl je způsoben přede-
vším nepochopením toho,
co „investice“ a „investovat“
znamená. Investice není jen
něco velkého a rizikového.
Investice je systém. Každý
z nás investuje – třeba čas
do nejrůznějších věcí, kte-
ré považujeme za důležité.
Kdo se kdy učil na nějaký
hudební nástroj či se vě-
noval sportu, dobře ví, že
trénink je velká investice,
která znamená, že krůček
po krůčku zhodnocujete

svoje schopnosti. S investo-
váním peněz je to podobné.

Rostoucí obliba
Pravda je, že na finančních
trzích se většinou obchodu-
je ve velkých objemech, což
určitým způsobem ztěžuje
přístup běžných střadate-
lů. Ale existuje zde řešení
v podobě podílových fondů,
které umožňují nakupovat
své podíly i ve velmi ma-
lých částkách v řádech sto-
vek korun, přičemž samy
potom nakupují na finanč-
ních trzích za výhodných
podmínek ve velkých ob-
jemech. „Ačkoli mají podí-
lové fondy u některých lidí
stále negativní spojitost
s fondy investičními z dob

kuponové privatizace, stá-
le více drobných investorů
je využívá,“ říká Richard
Siuda ze společnosti Con-
seq.

Po krůčcích ke statisícům
Dá se však po malých část-
kách vůbec něco naspořit?
Většina lidí si myslí, že ni-
koli. Co nám tak může při-
nést investice tisíc korun
měsíčně? Zkusme to spo-
čítat: Bez zhodnocení na-
spoříme za deset let 120 ti-
síc korun. S průměrným
zhodnocením šest procent
ročně bude tato částka činit
zhruba 163 tisíc. Při del-
ším období investování se
toto navýšení ještě zvýraz-
ňuje. Za 20 let investování
jeden tisíc korun měsíčně
budeme mít z uspořených
240 tisíc při zhodnocování
šest procent ročně celkem
455 tisíc. „Na internetu na-
leznete řadu investičních
kalkulaček pro výpočet
vaší konkrétní finanční si-
tuace,“ připomíná Richard
Siuda.

V hlavní roli čas
Každý z nás se přirozeně
více v životě zabývá tím,

co je nyní, a méně tím, co
bude. Jediná dobrá rada zní
– začít se na budoucí finanč-
ní potřeby připravovat včas.
Jak jsme již viděli – i tisíci-
koruna měsíčně, kterou do-
kážeme investovat a která
nás „nebolí“, námmůže při-
nést důležitý kapitál v době,
až to bude třeba. Avšak
když najednou vznikne
potřeba sehnat více peněz
během krátkého času, naše
možnosti bývají velmi ome-
zené. Zodpovědný člověk
nečeká na štěstí v loterii.
Naopak, řeší své budoucí
potřeby zodpovědným, pra-
videlným investováním.

A potřeby zcela jistě při-
jdou. Ať už to bude studium
dětí na vysoké, koupě či
údržba nemovitosti ane-

bo příprava na penzi. Již
dobře víte, že spolehnout
se na státní důchod bude
čím dál více nejistý podnik
a že jedinou jistotou budou
vlastní úspory. Každý z nás
by si měl umět spočítat, ko-
lik bude potřebovat na za-
jištění důstojného života
na dalších 15 či 20 let života
po dosažení důchodového
věku.

Bezpečnostní pásy
Pravidelné investování
do podílových fondů může
sehrát při přípravě financí
na zásadní životní situace
významnou úlohu. Investo-
vat lze pravidelně již od ně-
kolika stovek měsíčně,
peněžní prostředky jsou
průběžně kdykoli dostupné
a při dodržení tříletého ho-
rizontu je zisk osvobozen
od daně z příjmu. Na dru-
hé straně je podmínkou
přestát výkyvy, které na fi-
nančních trzích mohou
nastat. „V tom ale mohou
při dlouhodobějším inves-
tování pomoci například
programy životního cyklu,
které v počátku investují
dynamicky pro dosažení
vyššího výnosu, ale s při-
bližujícím se časem výběru
se postupně stávají konzer-
vativnější,“ dodává Richard
Siuda.

imalé částkymohoudobře vydělávat
24
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Nedělní duel mezi
Juventusem a AS
Řím se řešil i v ital-
ském parlamentu.
Podle mnohých
poškodil rozhodčí
římský celek.

Sudí nařídil v nedělním šlágru
tři pokutové kopy, z toho dva
pro domácí Juventus, a při roz-
hodující brance Leonarda Bo-
nucciho byli tři jeho spoluhrá-
či v ofsajdové pozici. „Už léta
se dějí pořád stejné věci, které
ligu ovlivňují. Dokud bude Ju-
ventus hrát, bude to stále do-
kola totéž,“ zlobil se kapitán
AS Řím Francesco Totti. Ned-
věd, který zastává po skonče-
ní kariéry v Juventusu funkci
ředitele, na jeho adresu uvedl,
že neví, o čem mluví. „Uzná-
vám Tottiho, protože je to
skvělý šampion, ale jeho slova

mě naštvala. Nikdy nehrál za
tak velký tým, jako je Juven-
tus. Proto tomu nerozumí.
Když pracujete nebo hrajete
pro Juve, všichni jsou proti
vám. A řeknu ještě víc – ovliv-
ňuje to i chování rozhodčích,
kteří se bojí odpískat cokoli
v náš prospěch,“ pustil se Ned-
věd do Tottiho, který je celou
kariéru věrný AS Řím. ČTK

Španělský tenista Rafael Na-
dal bude hrát na turnaji
v Šanghaji navzdory tomu, že
mu byl o víkendu diagnosti-
kován zánět slepého střeva.
Čtrnáctinásobný grandslamo-
vý vítěz se léčí antibiotiky
a měl by dnes nastoupit
k utkání druhého kola proti
krajanovi Felicianu Lópezovi.
Osmadvacetiletý Nadal pocí-
til bolest v podbřišku v sobo-
tu večer a v neděli jel na vyšet-
ření do nemocnice. ČTK Světová dvojka AP

Nedvěd: Totti
neví, o čem mluví

Ředitel „Paolo“ NedvědVyhecovaný Totti AP

Zprávy krátce

Opakované záběry

Šéf italského fotbalu Carlo
Tavecchio chce u FIFA
prosazovat zavedení opako-
vaných televizních záběrů.

● Itálie je připravena to
otestovat, řekl Tavecchio.
Nedvědovi se však tato
možnost nezamlouvá.

Pilot formule 1 Jules Bianchi
utrpěl při nehodě v Suzuce di-
fuzní axonální poranění. Jde
o velmi vážné zraněnímozku
s poškozením nervových vlá-
ken v důsledku mozkolebeč-
ního traumatu. Diagnózu vče-
ra zveřejnilo společně s rodi-
či francouzského jezdce vede-
ní nemocnice Mie v japon-
ském Jokkaiči. Bianchi se
podle nejnovějšího prohláše-
ní nadále nachází na jednot-

ce intenzivní péče v kritic-
kém, ale stabilním stavu.
Za vážně zraněným pilo-

tem včera přijel do nemocni-
ce francouzský doktor Gé-
rard Saillant. Odborník v obo-
ru ortopedie a traumatolo-
gie, jenž se staral také o legen-
dárního pilota formule 1 Mi-
chaela Schumachera po jeho
nehodě na lyžích, má spolu-
pracovat s týmem japon-
ských lékařů. ČTK

Barcelona, Dauhá a americké
město Eugene se ucházejí
o uspořádání atletickéhomis-
trovství světa v roce 2019.
Všechna třiměsta navštíví bě-
hem října komise vedená Se-
bastianem Coem, organizá-
tor bude vybrán 18. listopa-
du. V Barceloně se před čtyř-
mi lety uskutečnilo mistrov-
ství Evropy. Dauhá se uchází
o další významnou akci po
fotbalovém MS, které katar-
ská metropole uspořádá
v roce 2022. Pokud by šampio-
nát získalo Eugene, bude mít
MS premiéru v USA. ČTK

Hokejový útočník Jaromír
Jágr z New Jersey bude ve
42 letech nejstarším hráčem
v letošním ročníkuNHL. V pří-
padě postupu do play-off by
mohl kladenský odchovanec
překonat český rekord bran-
káře DominikaHaška. Ten na-
stoupil naposledy 16. dubna
2008 ve čtvrtém duelu 1. kola
play-off za Detroit ve věku
43 let a 78 dnů. Jágrovi při po-
sledním utkání New Jersey
v základní části 11. dubna
bude 43 let a 55 dnů, o další
pokračování v sezoně bude
s Devils bojovat. ČTK

Čech má konečně Zlatý míč doma
V Praze včera pokračoval sraz fotbalové reprezentace před kvalifikačními zápasy v Turec-
ku a Kazachstánu. Během něj si brankář Petr Čech konečně převzal Zlatý míč ČR, který zís-
kal už v květnu tohoto roku. Úplně jiné záležitosti rozebíral s novináři kapitán národního
týmu Tomáš Rosický. Hráč londýnského Arsenalu totiž v úvodu ligového ročníku převáž-
ně jako náhradník nastupuje až na poslední minuty. Podle něj nejde dělat nic jiného než
čekat na šanci, protože přestupové okno se znovu otevře až v lednu. Velkou frustraci ale
Rosický necítí. „Momentálně o tom nepřemýšlím, protože na to není čas, místo... Stejně
je všechno zavřené a nic se dělat nedá. Musím být dobře připravený, když se něco stane.
Nic neřeším,“ prohlásil Rosický. V pokračování evropské kvalifikace se s českým týmem
v Turecku a Kazachstánu pokusí potvrdit nečekanou úvodní domácí výhru nad Nizozem-
skem. Na páteční duel v Istanbulu se Rosický hodně těší. „Jasně že nás čeká moc těžký
zápas, na druhou stranu nádherný zápas v divoké atmosféře,“ dodal. ČTK

Češi budou mít
nového kouče
Čeští fotbalisté Daniel Pu-
dil a Matěj Vydra se bu-
dou po návratu z repre-
zentace ve Watfordu se-
znamovat opět s novým
trenérem. Třetí tým dru-
hé anglické ligy včera pře-
vzal za uplynulé dva měsí-
ce už čtvrtý kouč – bývalý
jugoslávský reprezentant
Slaviša Jokanovič.

Za paření dostal
pokutu
Chilský fotbalový repre-
zentant Arturo Vidal do-
stal za opakovaný pozdní
příchod na trénink od Ju-
ventusu pokutu 100 tisíc
eur (2,7 milionu korun).
Podle italských médií ne-
stihl hráč začátek páteční-
ho tréninku kvůli tomu,
že se vrátil domů z noční-
ho klubu až kolem páté
ráno. ČTK

Bianchi. Má vážně
poraněný mozek

Atletické MS.
Chtějí ho mít
tři města

Kmet. Jágr
bude letos
v NHL nejstarší

Nadal. Hrát bude i se
zánětem slepého střeva
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 Změnami v řízení města ušetříme každý rok miliardu korun.

 Zeptali jsme se vás, Brňáků, kam byste ji chtěli investovat.

 Plníme vaše přání!

 Část peněz investujeme do projektu „ČISTÉ BRNO“.

 Z něho zaplatíme i svoz odpadu.

 Brňáci, už nebudete muset platit poplatek za popelnice!

 Čtyřčlenná rodina ušetří 2 680 Kč každý rok.

„A CO BRNO?“ oldies party
Čtvrtek 9. 10. 2014, 2000 hod., MERSEY MUSIC CLUB

Vstup a welcome drink ZDARMA

(heslo: A CO BRNO?)
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